
BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATÓW GRODZISKIEGO I PRUSZKOWSKIEGO 

232 (6) 

2023

ISSN 2545-3440

\\\    Pruszków  
– Bez wotum zaufania 
po raz piąty s. 2

\\\    Nadarzyn  
– Policja świętuje s. 3

\\\    Grodzisk Mazowiecki 
– Co dalej z grodziskim 
Alcatraz? s. 6

\\\    Brwinów  
– Pan Czesław  
i jego 23 psy s. 12

\\\    Piastów  
– Znienawidzony 
sąsiad s. 14

12 LIPCA 2023

P R U S Z K Ó W \\\ P I A S T Ó W \\\ B R W I N Ó W \\\ M I C H A Ł O W I C E \\\ N A D A R Z Y N \\\ R A S Z Y N

G R O D Z I S K  M A Z O W I E C K I  \\\ B A R A N Ó W  \\\ J A K T O R Ó W  \\\ P O D K O W A  L E Ś N A  \\\ M I L A N Ó W E K  \\\ Ż A B I A  W O L A

\\\ PRUSZKÓW 

W środę, 5 lipca odbyło się 
spotkanie władz miasta  
z mieszkańcami Malich  
w sprawie inwestycji pod 
nazwą „Rewitalizacja Utraty”. 
Wielu przybyłych postanowiło 
przekazać swoje zastrzeżenia 
wobec zaplanowanych prac.  

P rezydent Pruszkowa Paweł Ma-
kuch, jego zastępca Konrad Sipiera 

oraz pracownicy urzędu miasta spotka-
li się z mieszkańcami przy mostku nad 
Utratą w Malichach. 

„Nie chcemy tych wierzb!”

Prezydent i mieszkańcy podczas spaceru

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Grodziska Spółdzielnia 
Mieszkaniowa wypowiedziała 
umowę na dostawę 
ciepła m.in. wspólnocie 
mieszkaniowej Cegiełka.  
Za miesiąc mieszkańcy mogą 
nie mieć ciepłej wody  
ani ogrzewania. Dlaczego?  
I jak temu przeciwdziałać?  

GSM wypowiedziała umowy na do-
stawę ciepła także innym wspól-

notom mieszkaniowym i należącym 
do gminy podmiotom jak Willa Rado-
goszcz i Publiczna Szkoła Muzyczna.

Czy można wyłączyć ciepło 
51 mieszkaniom?

Wzrost cen może mieć dramatyczne konsekwencje dla wielu mieszkańców
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w sprawie wyłożenia do publicznego wglądu projektu miejscowego planu  
zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi Szczęsne nad rzeką Rokicianką  

w gminie Grodzisk Mazowiecki wraz z prognozą oddziaływania na środowisko 
Na podstawie art. 17 pkt 9 i 11 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (t. jedn. Dz. U. z 2023 r. poz. 977), w związku z Uchwałą Nr 713/2022 Rady Miejskiej 
w Grodzisku Mazowieckim z dnia 23 lutego 2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi Szczęsne nad rzeką 
Rokicianką w gminie Grodzisk Mazowiecki, zawiadamiam o wyłożeniu do publicznego wglądu 
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi 
Szczęsne nad rzeką Rokicianką w gminie Grodzisk Mazowiecki wraz z prognozą oddziaływania 
na środowisko.

Granice obszaru sporządzanego planu szczegółowo określa załącznik graficzny ww. Uchwały – 
rysunek obszaru planu. 

Wyłożenie projektu planu wraz z prognozą oddziaływania na środowisko odbędzie się w dniach  
od 20.07.2023 r. do 09.08.2023 r. Dokumentacja sprawy będzie wyłożona w siedzibie Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, w Punkcie Obsługi Interesanta Wydziału Planowania 
Przestrzennego, ul. T. Kościuszki 12A, w godzinach pracy Urzędu Miejskiego. 

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie się 
w dniu 24.07.2023 r. o godz. 17:00 w Grodzisku Mazowieckim, w Mediatece, przy ul. 3-go Maja 57. 

Projekt planu wraz z prognozą będą umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 
Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim - www.bip.grodzisk.pl w zakładce Planowanie Przestrzenne / 
Rok 2023 / Wyłożenia projektów MPZP. 

Zgodnie z art. 18 ust. 1 oraz art. 8c i 8d ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym, każdy kto kwestionuje ustalenia przyjęte w projekcie planu 
miejscowego, może wnieść uwagi. 

Uwagi do projektu planu należy składać do dnia 23.08.2023 r. w formie papierowej w Biurze 
Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą na adres: 05-825 Grodzisk 
Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl oraz za 
pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/SkrytkaESP 
lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę oraz adres 
zamieszkania albo siedziby. 

Uwagi w ramach strategicznej oceny oddziaływania na środowisko – stosownie do przepisu art. 39 
ust. 1 pkt 2, 3, 4 i 5, art. 46 pkt 1 oraz art. 54 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz  
o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 z późn. zm.) należy wnosić 
 w nieprzekraczalnym terminie do 23.08.2023 r. Uwagi na piśmie należy składać w formie papierowej 
w Biurze Podawczym Urzędu Miejskiego w Grodzisku Mazowieckim, pocztą na adres: 05-825  
Grodzisk Mazowiecki, ul. T. Kościuszki 12A, ustnie do protokołu w Punkcie Obsługi Interesanta 
Wydziału Planowania Przestrzennego lub w formie elektronicznej, w tym za pomocą środków 
komunikacji elektronicznej do Burmistrza Grodziska Mazowieckiego na adres: urzad@grodzisk.pl  
oraz za pomocą elektronicznej skrzynki podawczej na adres: skrytka ePUAP: /umgrodziskmaz/
SkrytkaESP lub /umgrodziskmaz/skrytka. Uwaga powinna zawierać imię i nazwisko albo nazwę  
oraz adres zamieszkania albo siedziby.

Organem właściwym do rozpatrzenia złożonych uwag jest Burmistrz Grodziska Mazowieckiego. 
Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
uwagi wniesione po terminie pozostaną bez rozpatrzenia. Informacje o przetwarzaniu danych 
osobowych dostępne są na stronie internetowej https://grodzisk.pl/politykaprywatnosci/.

z up. BURMISTRZA Naczelnik Wydziału Planowania Przestrzennego Paweł Dąbrowski

\\\ PRUSZKÓW 

Rada miasta na ostatniej  
sesji po raz piąty z rzędu 
zadecydowała, aby nie dać 
prezydentowi Pruszkowa 
wotum zaufania. Co to 
oznacza?  

P odczas kolejnej sesji rady mia-
sta prezydent Pruszkowa, Paweł 

Makuch, przedstawił raport o stanie 
gminy za rok 2022. Następnie podjęto 
dyskusję na temat tego dokumentu, 
a rada przeprowadziła głosowanie o 
udzieleniu wotum zaufania oraz ab-
solutorium za wykonanie budżetu za 
poprzedni rok prezydentowi. Nie było 
niespodzianki. To już 5. raz, kiedy Pa-
weł Makuch ich nie otrzymał.

Każdy z mieszkańców, który ze-
brał 50 podpisów, miał okazję wy-
stąpić przed radą i publicznie ocenić 
pracę prezydenta. W tym roku z tego 
prawa skorzystało wyjątkowo wielu 
mieszkańców. Większość postanowiła 
podzielić się swoim niezadowoleniem 
z rządów Pawła Makucha. Zarzutów 
było wiele.

Mieszkanka Pruszkowa zauwa-
żyła, że działania miasta w jej ocenie 
rujnują przyrodę. Rewitalizacja Utraty, 
projekt rozpoczęty niedawno przez 
władze, zamiast odnowić środowisko, 
je niszczy. Zaznaczyła również, że jest 
rozczarowana, postawą prezydenta w 
sprawie planowanego otwarcia parku 
krajobrazowego w Pruszkowie.

Następny mieszkaniec wypomniał 
prezydentowi sprawę kamienicy przy 
ulicy Ołówkowej 15. O problemie jej 
mieszkańców pisaliśmy dla Państwa 
na początku kwietnia. W budynku, ze 
względu na sąsiadującą budowę, po-
jawiły się pęknięcia, cała budowla zaś 

zaczęła osiadać. Paweł Makuch nie 
spotkał się z poszkodowanymi, aby 
wysłuchać ich argumentów.

Kolejni goście przypomnieli mię-
dzy innymi o zadłużeniu miasta, po-
jawianiu się wciąż nowych bloków i 
zwiększeniu zagęszczenia populacji 
Pruszkowa. Prezydent dziękował i 
odpowiedział na wszystkie zarzuty. 
Zapraszał do dyskusji i zaproponował 
kilku mówcom, aby spotkali się z nim 
w przyszłości i porozmawiali o zaist-
niałych problemach. 

Jako ostatni wystąpił mieszka-
niec, który postanowił pogratulować 
prezydentowi dobrej pracy w roku  
2022.

– W przeciwieństwie do moich 
przedmówców, ja chcę porozmawiać o 
raporcie, który jest tematem naszej de-
baty. Wydaje mi się, że inni o tym zapo-
mnieli i prowadzą kampanię wyborczą 
– zaznaczył. Gość omówił dokument i 
pochwalił liczne inwestycje i działania 
władz miasta.

To już kolejny raz, kiedy pre-
zydent nie dostał wotum zaufania 

oraz absolutorium. Jakie będą tego  
konsekwencje?

Zgodnie z przepisami po dwóch 
nieudanych dla prezydenta spotka-
niach podsumowujących jego pracę z 
całego roku, jest możliwość jego odwo-
łania. Aby tak się stało, rada miasta mu-
siałaby się zdecydować na przeprowa-
dzenie referendum. Jeżeli jego wynik 
byłby dla Pawła Makucha niekorzystny, 
musiałby ustąpić z urzędu. Dlaczego 
więc rada nie zdecydowała się na ten 
krok już kilka lat temu?

W przypadku wyniku korzystnego 
dla prezydenta konsekwencje mogą 
dosięgnąć samych radnych. W niektó-
rych przypadkach mogą zostać nawet 
odwołani. Biorąc to pod uwagę, rzadko 
się zdarza, aby głosowanie na temat 
udzielenia wotum zaufania, było czymś 
więcej, niż tylko symbolicznym podsu-
mowaniem działań prezydenta. Praw-
dopodobnie tak samo będzie w tym 
roku, szczególnie że było to ostatnie 
podsumowanie pracy Pawła Makucha 
przed wyborami samorządowymi.

Maciek Gos

Bez wotum zaufania 
po raz piąty
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\\\   Powód  
wypowiedzenia  
umów

Powodem jest rządowa gwarancja, 
że maksymalny wzrost cen za dostawę 
ciepła systemowego nie przekroczy 
40 proc. ceny obowiązującej od 30 
września 2022 roku. Zdaniem prezesa 
Grodziskiej Spółdzielni Mieszkanio-
wej  podwyższenie cen dla wspólnoty 
Cegiełka o jedyne 40 proc. jest niewy-
starczające, aby pokryć koszty produk-
cji ciepła. Jak powiedział prezes GSM 
Krzysztof Kozera, spółdzielnia nie bę-
dzie dopłacać do umów zawartych z 
niezależnymi od niej jednostkami. Musi 
patrzeć na to, aby mieszkańcy należą-
cych do niej domów mieli ogrzewanie 
i ciepłą wodę.

\\\   Głos wspólnoty
Wypowiedzenie dostawy ciepła 

stawia wspólnotę pod ścianą. GSM jest 
monopolistą. – Dostaliśmy krótkie pis-
mo: umowa jest wypowiedziana. Za-
chowany okres wypowiedzenia, czyli 
mamy miesiąc. Trochę mało jak na tego 
typu umowę – mówi członek zarządu 

wspólnoty. Powód nie jest podany – 
dodaje. 

Udało się jednak przekonać pre-
zesa GSM, aby spotkał się z zarządem 
Cegiełki. Czy jednak rozmowy do-
prowadzą do przedłużenia umowy? 
A jeśli nie? W mieście  nie ma innego 
producenta ciepła. Własna kotłownia? 
To dobry pomysł, ale nie zbuduje i nie 
uruchomi się jej w miesiąc. 

– Zarząd wspólnoty chciał już pięć 
lat temu wybudować własną kotłow-
nię, ale zabrakło zgody mieszkańców 
na tę inwestycję. Dlaczego? Powodem 
była konieczność wzięcia kredytu. W 
przeliczeniu na jeden lokal nie była to 
duża suma – mówi członek zarządu. 
Mieszkańcy sąsiedniego bloku nie bali 
się i podjęli wtedy decyzję o budowie 
kotłowni i teraz tego problemu nie 
mają. Jednak ich kotłownia nie jest tak 
duża, aby sprzedawać ciepło sąsiadom 
– dodaje. 

W środę odbędą się pierwsze roz-
mowy między zarządem wspólnoty i 
władzami spółdzielni. Prezes nie chciał 
nam zdradzić, jakie postawi warunki. 
Ani też wspomnieć o innych niż cena 

ciepła przyczynach wypowiedzenia 
umowy. 

\\\   Rok odroczenia  
dla gminnych ośrodków

GSM wypowiedziała umowy tak-
że innym podmiotom: wspólnotom 
mieszkaniowym, ale też należącym do 
gminy Willi Radogoszcz i Publicznej 
Szkole Muzycznej. 

Miasto prowadziło rozmowy, mając 
na uwadze wszystkie wypowiedzenia, 
ale  negocjować mogło tylko umowy 
dotyczące należących do niego palcó-
wek. Choć burmistrzowi Grzegorzowi 
Benedykcińskiemu udało się dojść do 
porozumienia z  prezesem GSM i umo-
wy na dostawę ciepła do Radogoszczy 
i szkoły muzycznej zostały przedłużone 
na rok. 

Jak nas poinformowali Lena Ja-
kim z urzędu miejskiego w tym czasie 
miasto będzie szukać rozwiązań, może 
będzie nimi nowy kocioł gazowy może 
pompa ciepła. 

A co będzie z Cegiełką? Będziemy 
państwa informować. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz

Czy można wyłączyć ciepło 
51 mieszkaniom?

\\\ NADARZYN 

W sobotę 15 lipca z okazji 
święta policji odbędzie się  
IV Piknik Rodzinny Bezpieczny 
Powiat Pruszkowski.  
Na świętujących policjantów, 
ich rodziny oraz mieszkańców 
czeka moc atrakcji.  

Ś więto policji przypada 24 lipca, ale 
ponieważ jest aż 9 powiatowych 

komend, świętowanie musi odbyć się 
po kolei we wszystkich. Komendan-

towi policji w Nadarzynie nadkom. 
Marcinowi Kwiatkowskiemu organi-
zatorowi IV Pikniku Rodzinnego Bez-
pieczny Powiat Pruszkowski zależało, 
aby zapewnić jak najwięcej atrakcji. 
Dlatego pruszkowska policja świętuje 
jako pierwsza a dzięki temu z udziałem 
wielu policyjnych służb. 

\\\   Polonez Borewicza  
i kontrterroryści

Podczas pikniku zobaczymy m.in. 
pokaz umiejętności bojowych poli-
cjantów z Samodzielnego Pododdzia-
łu Kontrterrorystycznego Komendy 
Stołecznej Policji. Będziemy mogli po-
dziwiać także umiejętności psów służ-
bowych i koni policyjnych z Wydziału 
Wywiadowczo-Patrolowego Komendy 
Stołecznej Policji. 

Goście pikniku będą także świad-
kami symulacji wypadku drogowego 
– płonący samochód – a więc także 
akcji  policji, ratowników medycznych 
i OSP Nadarzyn. Wśród zabytkowych 
samochodów jakie będzie można zo-
baczyć w Nadarzynie a które zostaną 
wypożyczone z Muzeum Motoryzacji i 
Techniki w Piastowie znajdzie się tak-
że polonez Borewicza. Fani serialu „07 

zgłoś się” będą mogli zrobić sobie z nim  
zdjęcie. 

\\\   Niebieskie lody  
i dmuchańce

Nie zabraknie atrakcji dla rodzin. 
Kulturalni Kryminalni przygotowali 
animacje z testami sprawności, labora-
torium techniczne, zagadki i konkursy. 
Do tego atrakcje dla dzieci: dmuchańce, 
ścianka wspinaczkowa i foto budka. A 
dla pokrzepienia sił: grochówka, nie-
bieskie lody, wata cukrowa. 

Dodajmy, że dzień przed piknikiem, 
czyli już w piątek odbędzie się II Turniej 
Piłkarski o Puchar Komendanta Policji 
w Pruszkowie. 

Piknik odbędzie się na stadionie 
w Nadarzynie przy ul. Żółwińskiej 20. 

Beata Pawłowicz

Policja świętuje

Pokaz koni policyjnych na pewno  
zainteresuj mieszkańców

Podczas pikniku zobaczymy zabytkowe samochody służbowe

FO
T. 

PO
LI

CJ
A.

PL

FO
T. 

M
UZ

EU
M

 M
OT

OR
YZ

AC
JI 

I T
EC

HN
IK

I W
 P

IA
ST

OW
IE

dokończenie ze str. 1



4 NR 232 (6) 12 LIPCA 2023 AKTUALNOŚCI

P R O M O C J A

URZĄD GMINY MICHAŁOWICE   Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1,  Michałowice, tel. (22) 350 91 91, www.michalowice.pl

Podstawowym założeniem nowopowsta-
jącego obiektu w Komorowie jest stworzenie 
miejsca dla mieszkańców gminy, które będzie 
zachęcało do wzajemnych spotkań i organi-
zacji wydarzeń kulturalnych. Będzie dawało  
możliwości aktywnego spędzenia czasu,  
a także będzie pobudzało relacje sąsiedzkie. 
Inwestycja zostanie zrealizowana na podsta-
wie projektu, który zajął II miejsce w konkursie  
na koncepcję architektoniczną, autorstwa Na-
talii Wilczak, Małgorzaty Wiśniewskiej i Mar-
ka Kucińskiego. Budynek, wraz z przyległym 
parkiem, poprzez swoją skalę, formę i użyte 

materiały wpisze się w kameralny charakter 
zabudowy Komorowa. 

Będzie to budynek jednokondygnacyjny, 
parterowy, w całości dostępny dla osób z nie-
pełnosprawnością ruchową, będą w nim zasto-
sowane także rozwiązania ułatwiające poru- 
szanie się osobom niedowidzącym. Bryła  
budynku w projekcie została rozbita na 
mniejsze, niezależne części, każda z tych 
części stanowić będzie wizualnie i funkcjo-
nalnie osobny budynek. Elementem łączą-
cym poszczególne budynki i pomieszczenia 
będzie hol. Wysokość budynku, w części 

gdzie przewidziany jest hol, będzie obniżo-
na w stosunku do pozostałych budynków, 
co będzie podkreślało ich autonomiczność, 
ponadto zróżnicowanie wysokości pomiędzy 
budynkami pozwoli na wprowadzenie natu-
ralnego światła do wnętrz poszczególnych  
pomieszczeń.

Rozbicie bryły budynku na mniejsze części 
da możliwość zachowania wszystkich istnieją-
cych drzew na działce. Do budynku prowadzić 
będą cztery osobne wejścia, wejście główne 
usytuowane będzie od ulicy Kolejowej. W bu-
dynku zaplanowano sale na zajęcia ruchowe, 
warsztaty i spotkania, wraz z pomieszczeniami 
magazynowymi, salą projekcyjną, widowisko-
wą, kawiarnię, a także hol z szatniami, pomiesz-
czenia biurowe, techniczne oraz socjalne oraz 
toaletę publiczną dostępną z zewnątrz. Bez-
pośrednio przy budynku zlokalizowane będą 
miejsca postojowe dla samochodów i rowerów 
oraz plac zabaw dla dzieci.

Inwestycja będzie realizowana przez fir- 
mę MPJ sp. z o.o. z Warszawy, wartość przetar-
gu realizowanej inwestycji opiewa na kwotę  
13 348 179,17 zł. Zakończenie budowy plano-
wane jest na koniec 2024 roku.

Centrum Inicjatyw Kulturalnych 
w Komorowie

„Dzisiaj podpisaliśmy umowę na budowę Centrum Inicjatyw  
Kulturalnych w Komorowie. Czekaliśmy na ten dzień 2 dekady. 
Budynek będzie miał 852 m2 i składa się z 5 brył, o różnych funk- 
cjach, połączonych niższym holem otwartym w każdą stronę.  
Zrealizujemy projekt biura architektonicznego PLAN wyłoniony  
w konkursie architektonicznym (II nagroda).
Lecz nie o budynek tu chodzi. Chodzi o mieszkańców, o kulturę, 
dobrze spędzony czas, wspólnotę i rozwój społeczeństwa obywa-
telskiego. Ten budynek, ta inicjatywa będzie sercem lokalnej spo-
łeczności.
Kiedy pierwszy raz zobaczyłam projekt „domu kultury” w Komo-
rowie miał postać rysunku na papierowej serwetce. Narysował 
go prof. Andrzej Tyszka, a przyniosła Lidia Kulczyńska-Pilich.  
Był bardzo ambitny. Współczesny projekt też jest ambitny, łączy  
w inny sposób. „To mały, ale wymagający budynek” powiedział  
mi prezes firmy MPJ Spółka z o.o. – pan Marcin Sawicki, którym  
podpisywałam dzisiaj umowę.
Podpisywałam ją w imieniu Mieszkańców Gminy Michałowice, 
wśród których szczególnie chciałabym wymienić kilkanaście 
osób, które od 2002 roku zabiegały o jego powstanie: Lidia Kul-
czyńska-Pilich, Agnieszka Kaczorowska, Małgorzata Brykalska, 
Dorota Bagińska i Wojciech Bagiński, Aurelia Zalewska, Hanna 
Barlak, Michał Jeżewski, Maciej Polarczyk, Joanna Kowalczyk, Marek  
Biskot i wiele innych osób, z których każdej z osobna i wszystkim 
łącznie bardzo dziękuję za wytrwałość i inspirację. A radnym gminy 
za mądre głosowanie.
Na zakończenie jeszcze jedne podziękowania – dla Zarządu Sejmiku 
Województwa Mazowieckiego z marszałkiem Adamem Struzikiem 
na czele oraz dla radnych Sejmiku Województwa Mazowieckiego, 
że dostrzegli, iż jest to obiekt, który warto dofinansować ze środków 
woj. mazowieckiego z instrumentu inwestycji ważnych dla rozwoju 
województwa mazowieckiego. Otrzymaliśmy 2 miliony złotych  
i z przyjemnością je wykorzystamy w tej inwestycji”.

Wójt Gminy Michałowice, Małgorzata Pachecka

W Komorowie, na terenie placu Markowiczów, przy ulicy Kolejowej powstanie długo wyczekiwane 
Centrum Inicjatyw Kulturalnych. 28 czerwca br. wójt Małgorzata Pachecka podpisała umowę  
z wykonawcą na jego budowę.

\\\ KRAJ 

Można zawsze poprosić go 
o pomoc albo poćwiczyć 
tolerancję, gdy kosi trawę 
w niedzielę, głośno słucha 
muzyki czy uprawia seks ze 
śpiewaczką operową!    

W łaścicielka nowo wybudowa-
nego domu poszła do sąsiadów 

z wizytą, prosząc o uciszenie muzyki. 
Nie spodziewała się, że zaczyna się w 
jej życiu i życiu jej rodziny prawdziwy 
horror. 

Przyniosła ze sobą czekoladki. 
Powiedziała puszczającemu w każdy 
weekend na ful muzykę sąsiadowi, że  
do tej pory nie mieli sąsiadów, ale już 
mają, więc prosi, żeby ciszej słuchali 
muzyki. W jej ogrodzie nie ma jednego 
miejsca, gdzie by nie rozbrzmiewały 
przeboje z lat 80. 

Sąsiad uśmiechnął się i powiedział, 
że ci z domu z drugiej strony nawet pro-
szą, żeby pogłośnić, tak ją lubią. Nowa 
sąsiadka pokiwała głową ze zrozumie-
niem, ale przyznała, że ma inny gust 
muzyczny. 

\\\   Czekoladki nie pomogły
Uprzejmość też, nie. W kolejny 

weekend nowa sąsiadka i jej rodzina 
zmuszeni byli słuchać przebojów lat 80. 

Próbowała jeszcze raz grzecznie. Kiedy 
usłyszała: „k… u siebie mogę robić, co 
chcę!” zwróciła się o pomoc do poli-
cji. Policja przyjechała, a muzyka dalej 
grała. I to głośniej. – Zaczęłam uciekać 
z domu w weekendy, bo nie mogliśmy 
siedzieć w ogrodzie – mówi. – I tak by-
ło kilka lat! Jedyne co się zmieniło to 
repertuar i to, że muzyka grała już cały 
tydzień! – dodaje. Kiedy syn melomana 
dorósł, w ogrodzie  zabrzmiało disco 
polo. I brzmiało cały tydzień. – Ucieczka 
do domu nie wystarczała. Wzywałam 
policję kilka razy dziennie i nic! Kiedy 
dzielnicowa po wizycie u sąsiadów za-
pytała mnie: czy mam męża i dodała, że 
ci sąsiedzi są bardzo mili, zrozumiałam, 
że mi nie pomoże. Co mam robić?! Jak 
się ratować? – pyta.

\\\   Seks, czyli majtki sąsiadki
Posiadanie sąsiadów wystawia na 

wiele prób, do których nie jesteśmy  
przygotowani. Bo jak się zachować, 
kiedy jemy w niedzielę pomidorową z 
ciocią a nagle z ogródka obok, dobiegają 
jęki i krzyki rozkoszy? Ciocia ma dobry 
słuch, dzieci również. Mąż? Łakomie 
spogląda w twoją stronę, jakby mówił: 
chodźmy też pohałasować! Tak przy 
niedzieli?! 

Pierwszy raz, kiedy namiętna są-
siadka kochała się w namiocie ustawio-
nym w ogródku, całe osiedle wstrzy-

mało oddech. Wszyscy myśleli o tym 
samym: czy to możliwe, aby przeżywać 
tak głośno i tak długo seks?  Udaje! – 
rzuciła ciotka, wracając do pomidoro-
wej. – Kręcą porno? – zaciekawił się 
mąż ciotki.  – Dorabia na kamerce! – 
powiedział nastoletni syn. 

\\\   Raz może  
człowieka ponieść

Raz tak, ale kiedy seks powtarzał 
się, mieszkańcy zaczęli być nerwowi. 
Co robić? Zapukać? Przyłączyć się? Po-
głośnić muzykę? Niezręczna sytuacja. 
Kiedy jednak w ogródku znajduje się 
majtki pokryte płynami ustrojowymi, 
można, poczuć wściekłość. Majtki w 
ogrodzie przechyliły szalę i tolerancyj-
na sąsiadka poprawiła okulary i poszła 
zapukać do drzwi po drugiej stronie ko-
rytarza. To, co usłyszała, było cytatem z 
ulicznych kłótni, wzmocnionym kopem 
w drzwi. – Dobrze, że nie stanęłam w 
progu, bo by mi dała drzwiami w twarz 
– mówi. A seks? Nie ustał. Narodził się 
pomysł, żeby zawiadomić księdza! Albo 
przenieść się na inne osiedle. Majtki? 
Zostały wyrzucone…

\\\   Czy jesteśmy bezradni 
wobec sąsiada? 

Adwokat Tomasz Romanowski z 
Kancelarii Resist wyjaśnia: Uciążliwi 
sąsiedzi potrafią uprzykrzyć życie. Nie 

jesteśmy jednak wobec nich bezsil-
ni. Przykładowo: zakłócanie spoczyn-
ku nocnego przez hałaśliwe czy gor-
szące zachowania jest wykroczeniem 
zagrożonym karą grzywny od 20 zł do 
5000 zł, czy w skrajnych wypadkach 
ograniczenia wolności, czy aresztu. 
Kłopotliwe jest oczywiście określenie, 
czym jest pora spoczynku, niemniej 
przyjmuje się, że są to godziny między 
22.00 a 6.00 rano. W takich wypadkach 
policja czy straż miejska ma obowiązek 
interweniować na nasze wezwanie.

\\\   A  gdy sąsiad hałasuje  
w ciągu dnia?

Jeśli mamy do czynienia z miesz-
kaniem własnościowym w bloku to 
ustawa o własności lokali pozwala po-
zwać takiego mieszkańca, czy nawet 
go eksmitować, jeśli swoim zachowa-
niem czyni wspólne zamieszkiwanie 
szczególnie uciążliwym. W przypadku 
domów jednorodzinnych w grę wcho-

dzą powództwa cywilne o zaniecha-
nie tzw. niedozwolonych imisji, czyli 
zaprzestanie zakłóceń albo o ochronę 
dóbr osobistych, jakim jest np. prawo 
do prywatności czy odpoczynku.

\\\   Co w przypadku sąsiadów  
o wybujałym libido? 

To sprawa bardziej zniuansowana, 
bo dotyczy życia intymnego. Ale nie 
jesteśmy też wobec takich zachowań 
bezradni, w szczególności, gdy zacho-
wania seksualne sąsiadów przekra-
czają granice naszej prywatności. Jeśli 
sąsiedzi uprawiają seks publicznie lub 
w sposób, który celowo zmierza do na-
ruszenia naszej prywatności, narażają 
się na odpowiedzialność z tytułu tak 
zwanego wybryku nieobyczajnego, 
który jest wykroczeniem. Istotne jest 
jednak, aby zachowania sąsiadów były 
nacechowane zamiarem publicznego 
działania. 

Beata Pawłowicz

Jak dobrze mieć sąsiada!
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Pruszkowianie przybyli tutaj, aby po-
dzielić się swoimi obawami i wyrazić 
sprzeciw wobec niektórych zaplano-
wanych rozwiązań.

\\\   Niepojęta ilość wierzb
Podczas spotkania największe 

emocje wywołała ogromna ilość wierzb 
nasadzonych przy ścieżce biegnącej 
obok rzeczki. Drzewka są posadzone 
w kilku rzędach tuż przy sobie. W tej 
chwili rośliny są niewielkie, jednak w 
szybkim czasie urosną tak, aby stwo-
rzyć ścianę zieleni po obu stronach 
dróżki.

– Nie chcemy spacerować w środku 
tunelu, bez widoku na Utratę czy tutej-
szą przyrodę. Kiedy drzewka urosną, 
nie będziemy mieli nawet możliwości 
przejścia na polankę, żeby położyć się 
na kocyku i miło spędzić czas. Dodat-
kowo rośliny urosną również wszerz, 
dlatego „wejdą” na ścieżkę i ją pomniej-
szą – zauważył jeden z mieszkańców.

Jak szybko się okazało, projekt 
rewitalizacji był tworzony na podsta-
wie bardzo konkretnych wytycznych. 
Było to konieczne, aby gmina mogła 
starać się o zewnętrzne dofinanso-
wanie inwestycji. Oznacza to, że w 
projekcie była z góry narzucona ilość 
nasadzeń, a także lista roślinności, 
którą można wykorzystać. Mieszkań-
cy niemal jednogłośnie uznali, że ta 

specyfikacja nie sprawdziła się w tym  
miejscu.

– Kto nie chce tutaj tych wierzb? 
– zapytał prezydent. Niemal wszyscy 
obecni podnieśli ręce.

– To ustalone – uznał prezydent. 
– Drzewa można przesadzić – dodał.

Wierzby prawdopodobnie zostaną 
posadzone w innym miejscu miasta. 
Prezydent Makuch myśli o Gąsinie. 
Drzewa muszą być gdzieś przeniesione, 
aby Pruszków nie stracił dofinansowa-
nia. Niestety prace związane z trans-
portem roślin, będzie musiał pokryć 
budżet gminy.

\\\   Altanki kością niezgody
Realizator prac opowiedział o kon-

kretnych planach działania przy budo-
wie ścieżki. Okazało się, że powstaną 
tu między innymi ławki i altanki, w 
których będzie można posiedzieć i od-
począć podczas spacerów.

– Nie chcemy tu takiej małej ar-
chitektury. Ta część miasta jest piękna, 
dzięki dzikości przyrody. Altanki całko-
wicie zniszczą charakter tego miejsca – 
wypowiedział się jeden z mieszkańców. 
Większość przybyłych go poparła.

– Musimy zauważyć dwie rzeczy. 
Ten teren należy do szpitala, dlatego 
rozwiązania tu zaplanowane, powsta-
ły w porozumienia z placówką i mu-
simy je brać pod uwagę. Dodatkowo 

dzisiaj większość z Państwa przybyła 
na spotkanie z najbliższej okolicy. A po-
winniśmy również pomyśleć o osobach 
z innych części miasta. Oni z chęcią spę-
dzą tutaj czas i skorzystają z ławek czy 
altanek – przekonywał prezydent.

Uczestnicy spotkania nie zostali 
przekonani tymi argumentami. Wie-
lu uznało, że z małej architektury w 
Malichach będą korzystali głównie 
wielbiciele trunków alkoholowych. 
Mieszkańcy boją się, że okolica stanie 
się niebezpieczna.

– Rozumiem te obawy. Mogę jedy-
nie zapewnić, że planujemy również 
zainstalowanie monitoringu. Straż 
miejska będzie patrolowała tę okolicę 
– zapewnił Paweł Makuch.

\\\   Ochrona środowiska
Wielu mieszkańców martwi się o 

przyrodę wokół Utraty. Prace nad rewi-
talizacją, zamiast ją wzbogacić, według 
nich ją niszczą.

– Mamy okres lęgowy ptaków. 
Działania w tym czasie to okrucień-
stwo. Dodatkowo jest to nielegalne. Ja 
mieszkam obok Utraty i słyszę piski 
piskląt z miejsc, gdzie prowadzone są 
prace – zauważyła jedna z mieszkanek.

– Przy ścieżce planowane jest 
oświetlenie. To realna ingerencja w 
przyrodę. Szkodliwa ingerencja – dodał 
uczestnik spotkania.

– Nie wiemy ile zwierząt, już zo-
stało przepędzonych z tej okolicy. A to 
dopiero początek. Minie wiele czasu, 
zanim one wrócą, jeżeli w ogóle – doda-
ła kolejna zaniepokojona osoba.

Urząd zapewnił, że wszystkie prace 
są wykonywane zgodnie z przepisami i 
za zgodą Regionalnej Dyrekcji Ochrony 
Środowiska.

\\\   Porozumienie  
ze szpitalem w Tworkach

Na koniec spotkania prezydenci 
poprowadzili mieszkańców w okolice 
stawów w Tworkach.

– Miło mi poinformować, że na 
podstawie porozumienia ze szpita-
lem, teren, na którym jesteśmy, i gdzie 
będzie przechodziła ścieżka, o której 
mówimy, został nam oddany do użytku 
na długi okres. Oznacza to, że placówka 
medyczna nie będzie w tym miejscu 
ingerować, ani przez najbliższy czas nie 

powstanie tu żaden szpitalny oddział. 
Dzięki temu obszar zachowa swój dziki 
charakter  – powiedział Paweł Makuch.

Mieszkańcy jednogłośnie pochwa-
lili inicjatywę, jednak wielu nadal się 
obawia, czy „dziki charakter” nie zo-
stanie zniszczony pracami podczas 
rewitalizacji okolic rzeki.

Spotkanie było kolejną okazją do 
wyrażenia swoich obaw przez miesz-
kańców, a także możliwością rozmowy 
o potrzebach i przyszłości Malich. Dzień 
wcześniej wiele osób z Pruszkowa po-
stanowiło wypowiedzieć się na ten sam 
temat podczas sesji rady miasta. Poka-
zuje to jedynie, że sprawa cały czas jest 
bardzo ważna nie tylko dla mieszkań-
ców Malich, ale i całej miejscowości. 
Dopiero po realizacji inwestycji okaże 
się, czy ich zdanie zostało uwzględnio-
ne przez władze Pruszkowa.

Tekst i zdjęcia Maciek Gos

„Nie chcemy tych wierzb!”

Konrad Sipiera z mieszkańcami
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Byłe grodziskie więzienie  
jest dobrze widoczne  
dla osób podróżujących koleją 
z kierunku zachodniego. 
Znajduje się przy samych 
torach, przy ul. 1 Maja 27. 
Solidny budynek w centrum 
miasta od 2018 roku nie pełni 
swojej funkcji.   

J ak wiele tego typu obiektów wśród 
przechodniów budzi wiele emocji, 

także za sprawą takich filmów jak 
„Skazani na Shawshank” czy „Vabank”. 
Jeszcze w 2015 roku z okazji święta 
Służby Więziennej można było zwie-
dzić obiekt. Skojarzenia z filmem też 
są uzasadnione, ponieważ już po za-
mknięciu na terenie aresztu realizo-
wane były zdjęcia do filmu Konrada 
Niewolskiego „Asymetria”. 

\\\   Prawie jak Victoria
Grodziski Alcatraz nie był przezna-

czony dla przestępców takich jak Al Ca-
pone. To nie ten kaliber. O brawurowych 
ucieczkach i podkopach też raczej nie 
było mowy. Osadzeni w nim byli mło-
dociani i dorośli, którzy po raz pierwszy 
odbywali tu karę w warunkach zakładu 
karnego typu półotwartego. Najczęściej 
byli to skazani za kradzieże, usiłowa-
nia kradzieży, kradzieże z włamaniem, 

znęcanie się nad rodziną czy uchylający 
się od płacenia alimentów. Wśród nich 
krążyła opinia, że to nie Alcatraz, ale 
odpowiednik warszawskiego hotelu 
Victoria. Wykonywali różne prace np. 
w kuchni, przy remontach i innych pra-

cach budowlanych, o ile legitymowali 
się odpowiednimi kwalifikacjami. Co 
pewien czas grupy więźniów wyko-
nywały prace na rzecz miasta. W zimę 
stulecia na przełomie 1978 i 1979 roku 
byli widoczni w charakterystycznych 

kombinezonach z literami ZK (Zakład 
Karny) na plecach, jak szuflowali śnieg 
na grodziskich chodnikach. Pojemność 
aresztu wynosiła 72 miejsca. 

Interesująca jest historia grodzi-
skiego Alcatraz, ponieważ był to jedy-
ny budynek więzienia w okolicy. Tego 
typu obiektów nie ma w innych mia-
stach na Zachodnim Mazowszu, takich 
jak Pruszków, Żyrardów, Błonie czy 
Mszczonów. 

Początki grodziskiego więzie-
nia sięgają końca XIX w. Grodzisk był 
wówczas częścią powiatu błońskiego 
guberni warszawskiej. W maju 1884 
r. wójt gminy Grodzisk, Adam Białecki 
sprzedał plac o powierzchni 1 morgi 
z przeznaczeniem na więzienie i bu-
dynki towarzyszące. Gubernię war-
szawską reprezentował kamerjunker 
Dworu Jego Cesarskiej Mości baron 
Aleksander Kruzenstern. Zakupił on 
działkę, która mieściła się „w osadzie 
Grodzisk, przy drodze zwanej „trak-
tem Tarczyńsko-Nowogieorgiewskim 
1-szej kategorii” za cenę 150 rubli w 
srebrze. Do roku 1887 postawiono 
tu jednokondygnacyjny budynek (na 
planie kwadratu 12 × 10 m), nakryty 
dwuspadowym dachem, przeznaczony  
dla 12 więźniów. 

Kronikarz dziejów Grodziska 
Mazowieckiego Marek Cabanowski 
wspominał, że jego przodek Wacław 
Cabanowski został naczelnikiem tego 
więzienia przed 1908 rokiem.  

Do wybuchu II wojny światowej 
funkcjonowało tu więzienie karno-
-śledcze. W okresie okupacji było 
więzieniem hitlerowskim. Natomiast 
po wojnie było więzieniem śledczym 

podległym Ministerstwu Bezpieczeń-
stwa Publicznego. Do 1979 r., był tu 
areszt śledczy ze szpitalem psychiatrii 
sądowej, w którym badano więźniów 

z całego kraju, którzy popełnili mor-
derstwa. Następnie do końca 1983 r. 
mieścił się tu ośrodek pracy o rygorze 
zasadniczym. Od 1 stycznia 1984 r. 
jednostka funkcjonowała jako Oddział 
Zewnętrzny Zakładu Karnego War-
szawa Służewiec, natomiast od lipca 
1985 r. do 31 grudnia 1993 r. była sa-
modzielnym aresztem śledczym. Od 1 
stycznia 1994 r. ponownie był tu Od-
dział Zewnętrzny Aresztu Śledczego w 
Warszawie-Służewcu.

\\\   Wątpliwa ozdoba
Dzisiaj już nie słychać charaktery-

stycznego zgrzytu więziennego klucza 
w zamku i zatrzaskiwanych solidnych, 

metalowych wrót metalowej bramy. 
Nie jest tajemnicą, że budynek nie-
używany niszczeje, ozdobą jest także 
wątpliwą. 

Jak poinformował nas ppor. Bar-
tosz Muszyński – rzecznik Dyrektora 
Okręgowego Służby Więziennej w 
Warszawie w budynku administracji 
tego obiektu zakwaterowani są funk-
cjonariusze delegowani do pełnienia 
służby w Areszcie Śledczym w Warsza-
wie-Służewcu. Budynek nie jest wpi-
sany do rejestru zabytków, a obecnie 
trwają prace koncepcyjne nad planami 
zagospodarowania obiektu. Postępo-
wanie z tego typu nieruchomościami 
jest zindywidualizowane i w zależności 
od potrzeb budynki są zagospodaro-
wywane lub przekazywane – dodaje  
rzecznik.

Tekst i zdjęcia 
Sławomir Sadowski

Co dalej z grodziskim Alcatraz?

Budynek byłego aresztu śledczego

Judasz

Miejsce po godle
Wieżyczka

Prawdziwy Alcatraz

\\\ BRWINÓW 

Na brwinowskim budynku 
z XIX wieku, gdzie mieściła 
się kiedyś kuźnia, powstał 
wyjątkowy mural inspirowany 
malarstwem Grottgera. Mający 
na celu upamiętnienie 160 
rocznicy wybuchu Powstania 
Styczniowego. Niesamowite 
jest to w jak przystępny i fajny 
sposób, można opowiedzieć 
historię Polski poprzez 
nowoczesne malarstwo.    

W Brwinowie na rogu ulic Dwor-
skiej  i Biskupickiej na jednej 

ze ścian starego budynku, w którym 
niegdyś mieściła się kuźnia, powstał 
mural inspirowany malarstwem Grott-
gera. Jego autorem jest artysta malarz 
Piotr Topczyłko, który został wyłonio-
ny w otwartym konkursie ogłoszonym 
przez Urząd Miejski w Brwinowie. 
Mural przedstawia kowali w trakcie 
tzw. kucia kos i jest nawiązaniem do 
znanego rysunku Artura Grottgera o 
tym samym tytule. Malarz przedstawia 
na  nim przygotowywanie broni przez 
powstańców styczniowych, a dokład-

nie  w 2023 roku wypada 160 rocznica 
jego wybuchu. 

Stara legenda głosi, iż Grottger 
odwzorował XIX wówczas kuźnię, 
która znajdowała się w podkowiań-
skiej wsi Igołomia (woj.małopolskie, 
pow.krakowski). Istnieje również 
duże prawdopodobieństwo, że jeden 
z narysowanych mężczyzn to Adam 
Chmielowski, późniejszy Brat Albert.  
Dziś już niestety nie ma kogo o to  
zapytać. 

W Brwinowie są jeszcze dwa 
murale, które powstały z inicjatywy 
władz miasta. Jeden przedstawia Wac-

ława Kowalskiego słynnego polskiego 
aktora, znajduje się on przy rondzie 
nazwanym również jego nazwiskiem. 
Drugi znajduje się na budynku Straży 

Pożarnej. Jednak ten najnowszy cieszy 
się największym zainteresowaniem 
wśród mieszkańców. 

Anna Malicka

Mural co historią pachnie
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KOSMICZNE RANCZO 
– atrakcja tematyczna

WYCIECZKI WEEKENDOWE 

Nowa atrakcja tematyczna założona przez ekipę przyjaznych Kosmitów – Tinę, 
Tona, KosMisia i Bogusia, których latający spodek ze względu na awarię musiał 
lądować we wsi Rososz nieopodal Chynowa. Okolica spodobała im się tak bardzo,  
że postanowili zostać u nas na stałe. Wyremontowali stare, opuszczone ranczo i już 
od tych wakacji zapraszają do siebie na niezapomniane chwile.
Na Kosmicznym Ranczo znajdziecie dużo ciekawostek związanych z UFO,  
popkulturą opartą na tym temacie, a także z historią załogowych lotów kosmicznych Ziemian – w tym duże makiety rakiet i lą-
downika księżycowego. Zabawę zagwarantuje kilka urządzeń rozrywkowych i place zabaw. Będą animacje i występy kosmicznych 
artystów. Nam miejscu także punkty gastronomiczne.
„Wszyscy Ziemianie są u nas mile widziani!”– to przesłanie od KosMisia – „Będzie Kosmos!” 

Zapraszamy: Kosmiczne Ranczo, Rososz 24, 05-650 Rososz, gmina Chynów. Więcej informacji na www.kosmiczneranczo.pl 

Zapraszamy na kolejowe przejazdy dla turystów indywidualnych, które cieszą się bardzo du-
żym zainteresowaniem.Pociągi odjeżdżają ze stacji Piaseczno Miasto przy ul. Sienkiewicza 
14, od wiosny do jesieni w każdą sobotę o godzinie 14.00 oraz niedzielę o godzinie 11.00.
Przejazd koleją trwa około 1 godziny w obie strony, szlak w obie strony ma długość 30 km, 
trasa kolei to Piaseczno-Tarczyn-Piaseczno. Szlak Piaseczyńsko-Grójeckiej Kolejki Wąskotorowej 
obfituje w piękne widoki oraz w tereny o walorach przyrodniczych, rekreacyjnych, godne 
uwagi i zainteresowania turysty indywidualnego oraz grupowego. W trakcie przejazdu po-
ciąg zatrzymuje się w siedlisku turystycznym Runów na postój. W siedlisku na polanie leśnej 
znajdują się wiaty ze stołami i ławami oraz miejsce na ognisko, z drugiej strony znajduje się 
duża łąka z zagajnikiem brzozowym.
Zapraszamy wszystkich, którzy wiedzą i nie wiedzą, że CIUCHCIA TO ZDROWIE.

Piaseczyńsko-Grójeckie Towarzystwo Kolei Wąskotorowej
ul. Sienkiewicza 14, Piaseczno, tel. 607 155 188, www.kolejka-piaseczno.pl,   

WAWA WAKE
WAWA WAKE to obiekt rekreacyjno-sportowy, który streścić można w czterech słowach: 
woda, plaża, sport i relaks. Na spragnionych aktywności czekają 2 wyciągi wakeboardowe, 
tor do skimboardu i 6 boisk do siatkówki plażowej. Dzieci z pewnością docenią pływający plac 
zabaw na wodzie, składający się z dmuchanych elementów, takich jak np. zjeżdżalnia, pirami-
da czy trampolina. Dla najmłodszych gości dostępny jest również mini plac zabaw na trawie.  
Po wodnych i lądowych szaleństwach warto uzupełnić zapasy energii w restauracji z tarasem 
i widokiem na jezioro. W menu dostępne są między innymi dania grillowe i przepyszna pizza 
w siedmiu smakach. Komfortowe warunki do relaksu zapewnia plaża z leżakami, parasolami  
i baldachimami, oraz rozległy zielony teren, na którym można rozłożyć się z kocykiem. Wisienką 
na torcie będzie drink z palemką, sączony pod najprawdziwszą palmą! Wakacyjny klimat jest  
na wyciągnięcie ręki! Zapraszamy. 

ul. Wspólna 80, Bielawa/ Konstancin-Jeziorna, www.wawawake.pl,   wawawakekonstancin 
Na obiekcie znajduje się również kameralny camping: www.wawacamp.pl

14 i 15 lipca, czyli w piątek i sobotę, w 
Centrum Janki pojawi się szansa na upo-
lowanie letnich sprzętów oraz stylowych 
gadżetów. Strefa obsługi akcji czynna bę-
dzie od godziny 11.00 do 19.00, a niespo-
dzianki ukryte zostaną w balonach, umiesz-
czonych w niezwykłej, powietrznej bańce. 
Wśród upominków do zgarnięcia znajdzie 
się między innymi SUP, czyli deska do pły-
wania, która pozwoli rozpocząć przygodę 
ze sportem wodnym. Do wygrania będą 
również wygodne, dmuchane materace w 
kształcie egzotycznego flaminga, przyjaznej 
lamy i magicznego jednorożca oraz barwne 
ręczniki plażowe, które uczynią wypoczynek 
nad wodą jeszcze przyjemniejszym. Znaj-
dzie się również coś dla entuzjastów trekkin-
gu i górskich wypraw: wodoszczelne worki, 
pozwalające ochronić cenne rzeczy nawet 
podczas ulewy oraz ekologiczne, szklane 
butelki na wodę z oczyszczającym filtrem. 

Latem nie może zabraknąć również pikni-
ków i grillowania w plenerze, dlatego na 
spragnionych smakowania pyszności pod 
chmurką czekały będą lodówki turystyczne 
w pięknych, letnich kolorach. Wśród nagród 
pojawią się też karty podarunkowe  Cen-
trum Janki o wartości 50 zł, które pozwolą 
zaoszczędzić na kolejnych zakupach.

Letnia zabawa i wygrywanie nagród w 
Centrum Janki będą proste i przyjemne: wy-
starczy zrobić zakupy za minimum 200 zł na 
maksymalnie 2 paragonach (z wyłączeniem 
hipermarketu Auchan) i zarejestrować pa-
ragony w Punkcie Obsługi Akcji. Następnie 
na wszystkich śmiałków czeka balonowa 
przygoda, czyli wejście do ogromnej bańki 
pełnej balonów i złapanie jednego z nich 
w wyznaczonym czasie. Każdy z baloników 
kryje w sobie jedną z nagród, a szczęśliw-
cy będą mogli mieć satysfakcję nie tylko z 
prezentu, ale również z podjętego wyzwa-
nia. Potem pozostaje już tylko najprzyjem-
niejsza część, czyli odbiór swojej nagrody. 
Szczegółowy regulamin promocji dostępny 
będzie w Punkcie Obsługi Akcji. Przy organi-
zacji wydarzenia nie zapomniano również o 
najmłodszych klientach, na których w Cen-
trum Janki czekały będą dmuchane flamingi 
i jednorożce.

Wakacyjna zabawa z nagrodami w 
Centrum Janki pozwoli poczuć prawdzi-
wie wakacyjny klimat wśród egzotycznej, 
balonowej scenerii i przeżyć pełną emocji 
przygodę. Natomiast wygrane prezenty 
doskonale sprawdzą się podczas letnich 
podróży i z pewnością dodatkowo uprzy-
jemnią wakacyjne wojaże.

CENTRUM JANKI zostało otwarte w 1999 roku w miejscowości Janki przy ruchliwej trasie na Kraków, Wrocław, Łódź i Katowice. Dzięki stałej rozbudowie oraz modernizacji jest jednym z najbardziej rozpoznawalnych centrów handlowych w aglomeracji warszawskiej. Obiekt 
o powierzchni 85 498 m² oferuje odwiedzającym możliwość dokonania zakupów w 170 sklepach. Do głównych najemców Centrum Janki należą: Auchan, Zara, Reserved, C&A, Bershka, CCC, Empik, H&M, Jysk, Mohito, Stradivarius, Kazar, Deichmann, Hebe Zdrowie i Piękno, 
Douglas, Kakadu, New Yorker, Rossmann, Sephora, Smyk, Leroy Merlin, Media Markt oraz TK MAXX. Na terenie obiektu działają także kino Cinema City, Sala Zabaw Fikołki oraz 20 lokali gastronomicznych, m.in. restauracja Pizza Hut, a także kawiarnie, takie jak Starbucks czy 
Costa Coffee. Na odwiedzających czeka parking oferujący 3151 miejsc postojowych. Centrum Janki znalazło się na czwartym miejscu w raporcie „Centra handlowe przyjazne dzieciom” przygotowanym przez firmę doradczą Colliers. Właścicielem Centrum Janki jest Cromwell 
Property Group. Zarządcą obiektu jest Apsys Polska SA.

Centrum Janki rozda wakacyjne nagrody
Już 14 i 15 lipca klienci Centrum Janki będą mieli niepowtarzalną szansę, by zdobyć SUP, lodówki turystyczne, dmuchane materace i inne prezenty, które idealnie sprawdzą 
się podczas letnich wypraw. W ogromnej bańce pełnej kolorowych balonów czeka na nich nie tylko wyśmienita zabawa, ale również setki wakacyjnych nagród.



8 NR 232 (6) 12 LIPCA 2023 9NR 232 (6) 12 LIPCA 2023MAPA ATRAKCJI TURYSTYCZNYCHMAPA ATRAKCJI TURYSTYCZNYCH

Ciekawie spędzą wakacyjny czas dorośli i dzieci w Dwor-
ku Adama Chełmońskiego w Adamowiźnie. W ten weekend 
spotykają się w nim miłośnicy rowerowych wypraw, aby 
ruszyć szlakiem rodziny Chełmońskich. Trasa wiedzie ma-
lowniczymi dolinami rzek Mrowna oraz Pisia Tuczna. 

Niedaleko stąd do wsi Makówka gdzie rodziny z dziećmi 
zaprasza „Piknikowo” bogato wyposażony plac zabaw z 
miejscem do grillowania, leżakami, plenerową siłownią itp. 
Wystarczy pojechać dalej do malowniczego Międzyborowa, 
aby tam udać się na spacer po wydmach. Ciągnące się 
wzdłuż ulicy Czecha, porośnięte lasem wydmy, to idealny 
pomysł na rodzinny spacer lub wyprawę rowerową. 

W samym Grodzisku Mazowieckim
Warto odwiedzić piaskową plażę Kąpieliska na Stawach 

Walczewskiego. Dzieci nie będą się tam nudzić, gdyż znaj-
duje się tam kilka placów zabaw oraz inne atrakcje, jak duży 
totem. Warto także wybrać się do nowej hali widowiskowo-
-sportowej na taras widokowy i spojrzeć z wysokości 25 m 
na miasto. Seniorzy bez trudu mogą dotrzeć na taras dzięki 
windzie. W hali jest także obserwatorium astronomiczne, 

gdzie można w dzień przez lunetę podziwiać słońce! Warto 
zwiedzić centrum miasta, zwracając szczególną uwagę na 
deptak zamieniony w park. 

Żabia Wola zaprasza wędkarzy
W Grzegorzewicach jest kilkanaście stawów podzielo-

nych malowniczymi groblami, położonych w dolinie Pisi 
Gągoliny. To ulubione miejsce miłośników wędkowania. 
Można tu złowić, a także zjeść: karpia, ale są też liny, karasie, 
amury, sumy, szczupaki. 

Żabia Wola to też piękny Pałac w Ojrzanowie: tu można 
zjeść i pospacerować. I Dwór w Petrykozach, gdzie mieszkał 
znany i lubiany aktor Wojciech Siemion. 

Miasta-ogrody na lato
Wędrując szlakiem „Willi Milanowskich”, można zoba-

czyć 31 zabytków architektury z lat 30. XX wieku, kiedy 
miasto nazywano letniskiem. Podkowa Leśna, drugie z 
miast-ogrodów, zaprasza na ul. Lilpopa, gdzie znajdziemy 
niezwykle piękne wille, ośrodek kultury i restaurację, czyli 
tzw. Kasyno. Niedaleko stąd do Stawiska, gdzie znajduje 

się muzeum poświęcone pamięci Jarosława Iwaszkiewicza. 
Stawisko otacza piękny park, idealne miejsce spacerów  
i odpoczynku. 

Tekst i zdjęcie Beata Pawłowicz 

O pomysł na spędzenie wolnego czasu w mieście zapy-
taliśmy prezydenta Pruszkowa, Pawła Makucha.

– Przede wszystkim polecam nowopowstałą ścieżkę na 
Gąsinie prowadzącą od ulicy Wiśniowej do Górki Śmiecio-
wej. Na spacer również zaprosiłbym na ścieżkę edukacyj-
ną w rejonie ulic Mickiewicza i Głowackiego. Do rekreacji 
mamy również parki. W upalne dni polecam kąpielisko 
na Glinkach i stawy w Parku Potulickim – przekazał nam  
prezydent.

Ścieżka przy Utracie
Ścieżka została stworzona z myślą o pieszych i rowero-

wych wycieczkach. Teren przy rzece został uporządkowany, 
a sama droga usypana z drobnych kamyczków. Jazda na 
jednośladzie może być tutaj lekko utrudniona. Nawierzch-
nia na pewno nie jest stworzona z myślą o rolkach czy hu-
lajnogach. Jednak decyzja o kamyczkach podyktowana 
była przede wszystkim względami ekologicznymi. Władze 
nie chciały betonować ścieżki przy brzegu Utraty. Wo-
kół dróżki znajdują się plac zabaw, ławeczki i elementy  
ozdobne. W ładne, słoneczne dni warto pojawić się tu z całą  
rodziną.

Ścieżka edukacyjna
Geościeżka to oryginalna atrakcja w Pruszkowie. Zosta-

ła stworzona, aby zagospodarować przestrzeń publiczną 
wokół plenerowej siłowni w rejonie ulic Mickiewicza i Gło-
wackiego. Stoi tam dziesięć głazów narzutowych, wraz z ich 
opisami. Spacery tutaj są  jednocześnie lekcjami geologii  

i historii powstania kontynentu. Niewątpliwie to atrakcja  
dla miłośników turystyki i pasjonatów nauki o Ziemi. 

Kąpielisko na glinkach
Akwen przy Parku Mazowsze to od lat popularne miej-

sce dla mieszkańców miasta. Jest tu park, duży plac zabaw, 
nowa tężnia oraz kąpielisko. Przyjeżdżają tu całe rodziny, 
aby wspólnie spędzić czas. Na urlopowiczów czekają punk-
ty z lodami i przekąskami. Chętni mogą popływać w stawie 
pod okiem ratownika. W upalne dni miejsce przyciąga tłu-
my chętnych, nie tylko z Pruszkowa, ale także okolicznych 
miejscowości.

Park Potulickich
Tego parku nie trzeba przedstawiać żadnemu miesz-

kańcowi miasta. Pruszkowianie go uwielbiają. Można tu 
spacerować, rozłożyć kocyk i się zrelaksować, łowić ryby, czy 
popływać na kajaku lub rowerku wodnym, które nieodpłat-
nie są dostępne dla gości w każdy weekend. Niedaleko są 
punkty gastronomiczne, w których można coś zjeść i napić 
się zimnego napoju.

Maciej Gos

Turystyczne atrakcje powiatu grodziskiego

Wakacje w mieście

Dworek Chełmońskiego w Adamowiźnie, stawy Walczewskiego i obserwatorium astronomiczne w Grodzisku Mazowieckim. Do tego  
wydmy w Międzyborowie i miasta ogrody: Podkowa Leśna i Milanówek. To tylko niewielka część atrakcji powiatu grodziskiego.

Wakacje i sezon urlopowy już trwają. Wiele osób wyjechało na zasłużone wczasy. Co jednak z tymi, którzy zostali w Pruszkowie?  
Oni również mają szansę ciekawie spędzić czas.

Trasa rowerowa wzdłuż północnej strony rzeki Raszynki 
prowadzi od al. Powstańców Warszawy w Regułach do ul. 
Kasztanowej w Michałowicach-Wsi. Ścieżka ma nawierzch-
nię asfaltową i liczy ponad 2,6 km długości.

Wzdłuż ścieżki posadzone zostały drzewa m.in. wierzby, 
typowe dla mazowieckiego krajobrazu. Niestety jeszcze 
zbyt młode, by dawać cień podróżnym. Jadąc na rowerze 
wzdłuż Raszynki słyszymy śpiewające w zaroślach ptaki oraz 
uczestniczymy w prawdziwym koncercie żab, dobiegają-
cym z trzcin porastających brzegi rzeki. Na polu w połowie 
trasy może nas zaskoczyć niezwykły widok: kilkanaście 
bocianów szukających pożywienia wędruje po łące.

Jadąc dalej, mijamy zbiornik retencyjny, przy którym 
spotkać można odpoczywających mieszkańców, a także 
ojców uczących synów, jak zarzucać wędkę. Mijamy także 
prywatne pole golfowe należące do Komorowa.

Piątka na piątkę z Michałowic
Jadąc od strony alei Powstańców Warszawy, czeka nas 

dodatkowe wzruszenie, gdyż tam dowiadujemy się z tablicy 
informacyjnej, że ścieżka nosi imię Piątki z Michałowic, 

a więc upamiętnia młodych mieszkańców tego terenu, 
którzy brali udział w powstaniu warszawskim. Dwóch z 
nich zginęło.

Dodajmy dla miłośników historii, że tablica pamiątko-
wa poświęcona tym bohaterom, została odsłonięta w 78. 
rocznicę zakończenia Powstania Warszawskiego w Micha-
łowicach przy ul. Raszyńskej 34 przed budynkiem Gminnej 
Biblioteki Publicznej im. Zbigniewa Herberta.

Jeśli jedziemy od strony tablicy informacyjnej do alei Po-
wstańców Warszawy, mamy kilka możliwości dalszej trasy. 
Możemy skręcić w aleję Powstańców Warszawy i pojechać 
dalej w stronę urzędu gminy, aby przed nim skręcić w lewo 
w asfaltową ścieżkę rowerową.

Prowadzi ona do placu zabaw i górki przeznaczonej 
dla miłośników sportów zimowych, a konkretnie jazdy na 
sankach, w lecie pełniącej funkcję malowniczego punktu 
widokowego. Tam można odpocząć i się posilić.

Dalej ścieżką Raszynki
Możemy także z alei Powstańców Warszawy nie skręcać 

w stronę Urzędu Gminy, ale jechać dalej prosto ze skrzyżo-

wania ścieżką prowadzącą wzdłuż Raszynki, która niedaleko 
wpada do Utarty.

Na tej trasie dzięki tablicom informacyjnym poznać 
można bliżej przyrodę tego malowniczego terenu. A potem 
wrócić do Pruszkowa, Michałowic.

Beata Pawłowicz

Weź rower i jedź! Raszynka czeka
Blisko tu z Pruszkowa, Michałowic czy Pęcic. Malownicza trasa rowerowa wzdłuż rzeki Raszynki oraz zbiornika retencyjnego w gminie 
Michałowice to ponad 2,5 km asfaltowej ścieżki akurat na niedzielne przedpołudnie. Niedaleko stąd także do trasy prowadzącej na plac 
zabaw i górkę widokową.

Jak co roku zapraszamy  
naszych czytelników  
na niezwykłe wyprawy,  
które odkryją piękno  
naszych powiatów.  
Zachęcamy do zwiedzania  
interesujących miejsc,  
poznawania kultury  
i aktywnego spędzania  
czasu. 
Polecamy najlepsze  
restauracje w powiecie,  
oferujące pyszną kuchnię,  
w których każdy  
znajdzie coś dla siebie.

MAPA ATRAKCJI
TURYSTYCZNYCH
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Jeden z najskuteczniejszych 
strzelców w historii Pogoni 
Grodzisk Mazowiecki 
postanowił wziąć rozbrat  
z futbolem.  

M ichał Strzałkowski swoją piłkar-
ską karierę rozpoczął w junio-

rach Świtu Nowy Dwór Mazowiecki, 
w którym po pokonaniu kolejnych 
szczebli przebił się do seniorskiej dru-
żyny. To właśnie z tym zespołem w 
sezonie 2008/2009 wywalczył awans 
do II Ligi, gdzie strzelał bramki przez 
kilka kolejnych lat. W rozgrywkach 
2013/2014 napastnik przeniósł się do 
Polonii Warszawa, która, choć zajęła 
6. miejsce w Ekstraklasie, z powodu 
problemów finansowych i związanym 
z tym brakiem licencji musiała rozpo-
cząć zmagania w IV Lidze. Czarne Ko-
szule uzyskały awans, a Strzałkowski 
– autor 19 bramek dla zespołu – był 
jej najlepszym snajperem. Po sezonie 
spędzonym w stołecznym klubie pił-
karz związał się z Pogonią Grodzisk 
Mazowiecki.

Razem z grodziskim zespołem 
Strzałkowski wywalczył promocję do 
III Ligi. To w nim najwięcej razy trafiał 
do siatki, przez lata zyskując miano 
ulubieńca kibiców i klubowej legendy. 
W Grodzisku Mazowieckim zawodnik 
występował z dwiema krótkimi prze-
rwami. Wiosną 2016 roku przeszedł do 
walczącej o III Ligę Victorii Sulejówek. 
Drugie rozstanie z Pogonią zaliczył w 
sezonie 2021/2022, udając się do Ursu-
sa Warszawa. W Traktorkach również 
imponował skutecznością – w 35 wy-
stępach strzelił aż 24 gole, w tym 4 razy 
zanotował dublet oraz zaliczył jednego 
hat-tricka. Latem 2022 roku wrócił do 
Pogoni, podpisując roczny kontrakt z 
opcją przedłużenia o kolejny rok.

– Miałem propozycje z innych 
drużyn, też z wyższych lig, natomiast 
jestem z Pogonią bardzo mocno zwią-

zany, dwa sezony temu nie przypusz-
czałem, że będę występował jeszcze w 
jakimś innym klubie niż Pogoń, więc 
trochę życie się tak potoczyło, a nie ina-
czej. Bardzo chciałem wrócić do Pogoni, 
na szczęście udało się to dopiąć – mó-
wił w rozmowie z Pogoń Grodzisk TV 
w serwisie YouTube.

Strzelanie w minionym sezonie 
rozpoczął w czwartej kolejce przeciwko 
Olimpii Zambrów. Łącznie w 30 wy-
stępach uzbierał 10 goli. Najbardziej 
spektakularny występ zaliczył w wyjaz-
dowym starciu z Wartą Sieradz – Pogoń 
zwyciężyła 5:2, a wszystkie bramki dla 
niej zdobył właśnie 30-latek. Niestety 
kibice z Grodziska Mazowieckiego nie 
mogli w tym roku świętować awansu 
do II Ligi, ponieważ pierwsze w tabeli 
rezerwy ŁKS-u Łódź uzbierały 4 punkty 
więcej i to łodzianie będą grać na wyż-
szym szczeblu rozgrywkowym.

\\\   Michał Strzałkowski  
– kibic Pogoni na całe życie

Jak się okazuje, w nadchodzących 
rozgrywkach Strzałkowski nie pomo-
że już ekipie trenera Marcina Sasala 
zawalczyć o wejście do II Ligi. Mimo 
młodego wieku piłkarz, a także zało-
życiel Akademii Techniki, która zajmuje 
się nowoczesnym kształceniem piłkar-
skim dzieci, młodzieży oraz dorosłych 
zawodników, postanowił zawiesić buty 
na kołku.

– Jeden z najskuteczniejszych 
strzelców w historii Pogoni, niekwe-
stionowana legenda grodziskiego 
klubu, Michał Strzałkowski kończy 
piłkarską karierę! Niesamowity czło-
wiek, wspaniały zawodnik i nasz wielki 
przyjaciel! Będzie nam Cię brakowa-
ło, PRZYJACIELU! Dziękujemy Ci za 
wszystko, Strzałka! – poinformował 
klub za pośrednictwem swojej oficjal-
nej strony na Facebooku, dołączając do 
tego video.

– 9 lat temu przyszedłem do Pogo-
ni. Zagrałem mnóstwo meczów, strzeli-
łem niemalże 100 bramek i przeżyłem 
tu wiele pięknych chwil, ale teraz czas 
na mnie. Przechodzę na piłkarską eme-
ryturę, aby bardziej zająć się pracą w 
Akademii Techniki oraz mocniej roz-
wijać pracę w Fabryce Futbolu. Wiem, 
że kończę przygodę w młodym wieku 
i mógłbym jeszcze parę ładnych lat po-
grać, natomiast w pewnym momencie 
trzeba było wykonać tzw. skręt pivot 
i zająć się tym, w czym jeszcze mogę 
zostać mistrzem. Jestem ogromnie 
wdzięczny działaczom, zawodnikom, 
pracownikom klubu oraz kibicom za 
tę wspólną drogę, którą razem przeby-
liśmy. Był to dla mnie zaszczyt budować 
ten klub razem z Wami i zostanę kibi-
cem Pogoni już na całe życie – pożegnał 
się z kibicami Strzałkowski.

Rafał Lipski

Legenda kończy karierę \\\ SZLIFUJĄ FORMĘ PRZED 
LIGĄ    
W trakcie przygotowań do rozgry-
wek Fortuna 1. Ligi piłkarze Znicza 
Pruszków zmierzyli się z beniamin-
kiem PKO BP Ekstraklasy. Starcie 
było bardzo wyrównane.
Ostatniego dnia czerwca Znicz Prusz-
ków udał się na kilkudniowy obóz 
treningowy do Siedlec. W jego trakcie 
podopieczni trenera Mariusza Misiury 
rozegrali pierwsze sparingi w letnim okresie przygotowawczym.
– Będzie to czas, w którym przedstawię drużynie plan na to, jak będziemy grać 
w pierwszej lidze. Zawodnicy poznają swoje role w zespole. Chcę wypracować 
z drużyną pewne automatyzmy, ponieważ do rozpoczęcia sezonu zostało mało 
czasu – mówił oficjalnej stronie klubu szkoleniowiec Znicza.
W pierwszym meczu towarzyskim przed sezonem 2023/2024 ekipa z Prusz-
kowa zmierzyła się z II-ligową Pogonią Siedlce. Przeciwnicy zwyciężyli 2:0 po 
bramkach Mateusza Majewskiego i Tomasza Mamisa, jednak wynik nie był tego 
dnia najważniejszy. W zespole gości wystąpiło kilku zawodników testowanych 
i rywalizacja z siedlczanami stanowiła okazję do sprawdzenia ich możliwości.
5 lipca odbył się drugi sparing graczy w żółto-czerwonych trykotach. Mimo 
przewagi w początkowej fazie meczu rywalizacja ze Stomilem Olsztyn zakończyła 
się wynikiem 3:0 dla rywali. Niedługo później, już na stadionie w Grodzisku Ma-
zowieckim, Znicz zmierzył się z miejscową Pogonią. Tutaj także ze zwycięstwa 
cieszyli się przeciwnicy – III-ligowiec wygrał 1:0, a strzelcem gola dla zespołu 
trenera Marcina Sasala był zawodnik przebywający na testach. Najciekawszy z 
meczów kontrolnych odbył się w minioną sobotę.
W Łodzi piłkarze beniaminka Fortuna 1. Ligi zmierzyli się z beniaminkiem PKO 
BP Ekstraklasy – ŁKS-em Łódź. W pierwszej połowie zarówno ci pierwsi, jak i 
drudzy stworzyli sobie kilka sytuacji dogodnych do zdobycia bramki. Po prze-
rwie to goście objęli prowadzenie, kiedy to golkipera łódzkiej drużyny mocnym 
strzałem pokonał Jurij Tkaczuk. ŁKS odpowiedział w 78. minucie za sprawą gola 
z dystansu autorstwa Jakuba Letniowskiego. Ostatecznie spotkanie zakończyło 
się remisem 1:1.
W pierwszej kolejce Fortuna 1. Ligi Znicz Pruszków zmierzy się u siebie z Resovią 
Rzeszów. Mecz zaplanowany jest na 23 lipca (początek o godzinie 15.00).

\\\ PRUSZKÓW 

Michał Strzałkowski
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\\\ BRWINÓW 

Historia pana Czesława 
poruszyła ostatnio 
mieszkańców Brwinowa. 
Prawie 90-letni mężczyzna 
opiekował się 23 psami 
na swojej posesji. Kiedy 
zachorował, jemu i jego 
podopiecznym śmierć zajrzała 
w oczy.

P an Czesław miał na swojej posesji 
ponad 20 wychudzonych i zanie-

dbanych psów. Właściciel zwierząt 
został odnaleziony w swoim domu 
przez policję i członków fundacji Ła-
ska Pańska. Przez chorobę był przy-
kuty do łóżka. Zbyt słaby, żeby wstać, 
potrzebował natychmiastowej pomocy. 
Kiedy niedomagał, psy były coraz bar-
dziej zaniedbane. Nie było nikogo, kto 
opiekowałby się nimi, podczas choroby 
właściciela.

\\\   Interwencja
Pan Czesław trafił do szpitala. Je-

go psy zostały zabrane do schronisk, 
członkowie fundacji Łaska Pańska zaś 
założyli zbiórkę pieniędzy, które mają 
pomóc czworonogom i jego właści-
cielowi. My natomiast staramy się od-
powiedzieć na pytanie, jak doszło do 
tej sytuacji. Dlaczego prawie 90-letni 
mieszkaniec Brwinowa mieszkający 
zaledwie kilkaset metrów od urzędu 
gminy, prawie umarł samotnie w swo-
im domu wyniszczony przez chorobę. 
Sprawdziliśmy również, co obecnie 
dzieje się u Pana Czesława.

Podczas interwencji sytuacja właś-
ciciela psów była dramatyczna.

– Od kilku dni nic nie jadł, był słaby, 
sam się nie podnosił. Postanowiliśmy, 
że musimy mu natychmiast pomóc. 
Najpierw wezwaliśmy funkcjonariu-
szy policji, a następnie poprosiliśmy, 
aby oni wezwali pogotowie ratunkowe. 
Kiedy 90-letni Pan Czesław był już bez-
pieczny, przystąpiliśmy do pomocy jego 
psom. Tu również było źle. Zwierzęta 
pozamykane były w różnych częściach 
domu, żyły nawet w szafach, pod tap-
czanami, za zasłonami – relacjonuje na 
stronie zbiórki fundacja.

– Myślę, że gdybyśmy pojawili się 
dzień lub dwa później, pana Czesława 
nie byłoby już wśród nas. Psy były wy-
chudzone i zdziczałe. Miały na sobie 
wiele ran. Niestety nie udało nam się 
uratować wszystkich. Na miejscu od-
naleźliśmy również ciała martwych 
zwierząt – powiedział nam Grzegorz 
z fundacji.

\\\   Życie z ponad 20  
czworonogami

Pan Czesław opiekował się psami, 
póki miał siłę. Codziennie jeździł do są-
siedniego miasta, gdzie kupował tani 
chleb, aby nakarmić zwierzęta. Czasa-
mi pomagali mu sąsiedzi. Zostawiali na 
jego płocie stare pieczywo i kości. Nie 
był to odpowiedni pokarm dla zwie-

rząt, jednak przez jakiś czas wystarczał. 
Na więcej seniora nie było stać. Żył ze 
skromnej emerytury i pieniądze mu-
siał dzielić na potrzeby własne i pod-
opiecznych. Wraz z chorobą, właściciel 
nie mógł również dalej zajmować się 
czworonogami. Psy wychudły i zdzi-
czały. Pan Czesław natomiast coraz rza-
dziej wychodził z domu, aż w końcu nie 
miał siły wstać z łóżka.

Straż miejska znała jego adres. Zda-
rzało się, że w ubiegłych latach przy-
jeżdżała na wezwanie mieszkańców 
miasta.

– Wskazana posesja i jej mieszka-
niec byli znani strażnikom. W 2022 ro-
ku zgłoszono trzymanie tam psów w 
„bardzo złych warunkach”. Patrol tego 
nie potwierdził. Na terenie posesji prze-
bywało ok. 10 psów, właściciel pokazał 
zapasy żywności dla nich i przedstawił 
aktualne książeczki szczepień. Psy były 
pod opieką miejscowego weterynarza. 
Nie wyglądały na zagłodzone i nie było 
żadnych podstaw do podejmowania 
dalszych kroków – poinformowała nas 
w mailu Mirosława Kosiaty z biura Pro-
mocji Urzędu Gminy Brwinów.

Potwierdza to również sąsiadka 
pana Czesława. Powiedziała nam, że 
chociaż taka ilość psów była uciążliwa 
dla całej okolicy, to czworonogi nie wy-
glądały na zaniedbane. Musiało się to 
zmienić niedawno.

\\\   Nikt nie zadzwonił
Po powrocie pana Czesława do 

domu odwiedziliśmy go, aby zobaczyć, 
jak wygląda jego życie po interwencji, 
podczas której stracił swoje zwierzęta.

– Żeby zostawili mi chociaż jedne-
go – powiedział smutno senior. Jednak 
pan Czesław rozumie, przyczyny za-
brania psów. Sam przyznał, że opieka 
nad tyloma czworonogami była ponad 
jego siły. Ciężko mu jednak przywyknąć 
do bezczynności. – Zawsze musiałem je 
nakarmić, posprzątać po nich ogródek. 
Teraz nie mam nic do roboty. Komplet-
nie nic – dodał.

Podczas naszej wizyty do seniora 
przyjechały panie ze Środowiskowego 
Ośrodka Pomocy Społecznej, aby z nim 
porozmawiać i sprawdzić, w czym mo-
gą pomóc. Wcześniej przywieziono mu 

obiad, również zorganizowany przez 
ośrodek.

O sytuacji pana Czesława ŚOPS do-
wiedział się od pracowników szpitala w 
momencie jego wypisu. Do tego czasu 
nikt nie poinformował ośrodka, że se-
nior może mieć problemy z funkcjo-
nowaniem. Niektórzy sąsiedzi dzwo-
nili okazjonalnie do straży miejskiej, 
w sprawie zwierząt pana Czesława. 
Żaden jednak nie dał znać gminie, że 
samotny prawie 90-letni mieszkaniec, 
który posiada ponad 20 psów, może 
potrzebować pomocy.

\\\   Los psów
11 psami zaopiekowała się gmina 

Brwinów. Niestety fundusze nie po-
zwoliły na przygarnięcie pozostałych 
czworonogów.

– Trudno sobie wyobrazić sytua-
cję, w której gmina, odbierając ponad 
20 psów jednorazowo na swój koszt, 
pozbawi się możliwości pomocy innym 
czworonogom. Przekroczyłoby to po-
nad połowę rocznego limitu. Wydaje 
się, że Fundacja Pańska Łaska ma moż-
liwości i środki, by zadbać o pozostałe 
zwierzęta – przekazała nam Mirosława 
Kosiaty.

Faktycznie pozostałymi psami za-
opiekowała się fundacja. Dzięki temu 
wszystkie trafiły do schronisk. Teraz 
będą czekały na ludzi o wielkich ser-
cach, którzy zabiorą je do domów.

– To będzie długi proces. Niestety 
psy są częściowo zdziczałe, więc zanim 
trafią do nowych właścicieli, czeka ich 
dużo pracy i resocjalizacja – zauważył 
Grzegorz z fundacji.

Łaska Pańska zorganizowała inter-
netową zbiórkę pieniędzy na kwotę 70 
tysięcy złotych, aby pomóc. 

Wydaje się, że zarówno los pana 
Czesława, jak i jego zwierząt się odwró-
cił. Senior jest już w domu i zdrowieje. 
Nie będzie się już opiekował sforą psów. 
Jeżeli się zgodzi, wciąż pozostanie pod 
opieką Środowiskowego Ośrodka Po-
mocy Społecznej. Wesprze go również 
Fundacja Łaska Pańska. Czworonogi 
natomiast mają szansę odnaleźć nowe 
kochające domy.

Maciek Gos

Pan Czesław i jego 23 psy

Psy pana Czesława

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI 

Nowy piękny blok z placem 
zabaw i dużym parkingiem 
z miejscami dla osób 
niepełnosprawnych   
w Natolinie został oddany 
do użytku osobom 
potrzebującym. Nowymi 
lokatorami są głównie osoby 
przesiedlone ze zniszczonych  
budynków tzw. slumsów  
w Grodzisku Mazowieckim.  

W niedzielę 2 lipca, w Natolinie 
nastąpiło oficjalne otwarcie 

oraz przekazanie kluczy lokatorom 
nowego bloku komunalnego. Znajduje 
się on pod numerem 75 na działce o 
powierzchni 4,2 tys. m kw. przy drodze 

wojewódzkiej 579. W strefie niskiego 
zabudowania. W bloku znajdują się 
44 mieszkania, z czego 4 są przysto-
sowane do potrzeb osób z niepełno-
sprawnościami. Budynek składa się z 
4 segmentów, łącznie ma 2000 metrów 
kwadratowych powierzchni użytko-
wej. Na parterze każdego mieszczą się 
dwa lokale dwupokojowe, w tym jeden 
przystosowany dla osób z niepełno-
sprawnościami oraz wózkownia, a na 
pozostałych po trzy lokale. Powstał 
również plac zabaw dla najmłodszych 
mieszkańców. Budowa trwała nieca-
łe 2 lata, wykonawcą była firma MKL 
BUD. Inwestycja kosztowała około 9 
mln złotych.

\\\   Nowi lokatorzy
Nowi mieszkańcy to przede 

wszystkim osoby, które zostały wy-
siedlone ze starych wysłużonych bu-
dynków  w Grodzisku Mazowieckim 
grożących zawaleniem, gdzie ich życie 
nie było łatwe. Mieszkania dostały rów-
nież osoby z listy osób oczekujących 
i  zakwalifikowanych przez Społeczną 
Komisję Mieszkaniową, którym po pro-
stu należało pomóc w kwestii mieszka-
niowej. Wciąż trwa proces podpisywa-
nia umów  z nowymi mieszkańcami w 
Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej 

w  Grodzisku Mazowieckim. A te oso-
by, które już podpisały umowy, mogą 
się wprowadzać. W sumie w bloku za-
mieszkają 44 rodziny.

Na oficjalnym otwarciu byli Bur-
mistrz Grodziska Mazowieckiego Grze-
gorz Benedyktyński, Starosta Powiatu 
Grodziskiego Marek Wieżbicki, Ksiądz 
Proboszcz Parafii w Żukowie Sławo-
mir Jastrzębski, Sołtys Natolina Anna 
Kobierecka oraz radni z tego terenu. 

– Budynek został wybudowany z 
dotacji Banku Gospodarstwa Krajowe-
go, wynosiła ona 80%. Klucze do tych 
44 mieszkań wręczyliśmy rodzinom, 
które wyłoniła Komisja Mieszkanio-
wa, a musiały one spełniać kryteria 
na mieszkanie socjalne i komunalne. 
Czyli osoby najbardziej potrzebujące 
i na wózkach. Nie ukrywam, że to  du-
ża radość, bo właściwie dzięki temu 

praktycznie wszystkie mieszkania o 
bardzo niskim standardzie albo zostały 
rozebrane, albo są w trakcie rozbiórki. 
Także nie mamy już mieszkań o niskim 
standardzie tzw. slumsów. A do tego no-
wi mieszkańcy szczęśliwi, dzięki czemu 
to był dobry dzień – mówi Grzegorz 
Benedyktyński burmistrz Grodziska 
Mazowieckiego.

Trzeba przyznać, że gmina Gro-
dzisk Mazowiecki jest wręcz pionie-
rem, jeśli chodzi o budowę mieszkań 
komunalnych dla swoich mieszkańców. 
W przeciągu ostatnich 15  lat wybudo-
wali 6 budynków. Obecnie  Urząd Miej-
ski w Grodzisku Mazowieckim podpisał 
już umowę z wykonawcą na remont 3 
zabytkowych  kamienic przy ul. Ułań-
skiej. Gdzie już rozpoczęły się prace.

Anna Malicka

Wysiedleni… 
do nowych mieszkań

Zdjęcie z oficjalnego otworzenia i przekazania kluczy lokatorom
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Nowi mieszkańcy to 
przede wszystkim osoby, 
które zostały wysiedlone 
ze starych wysłużonych 

budynków
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\\\ PIASTÓW 

To już trzeci miesiąc, odkąd 
rozpoczął się odwiert  
w poszukiwaniu wód 
termalnych w Piastowie.  

K iedy rozpoczęła się budowa, nikt 
nie przewidział, jak uciążliwa się 

okaże. Po kilku miesiącach sąsiedzi in-
westycji mają dość.

– To jest straszne. Hałas z budowy 
słychać cały czas. 24 godziny na dobę, 
przez 7 dni w tygodniu. Nie mamy na-
wet chwili wytchnienia. Musieliśmy 
przenieść się z naszej sypialni i obec-
nie mieszkamy w innym pokoju, gdzie 
mniej słychać odwiert. Przez to ciągłe 
dudnienie po prostu oszalejemy tutaj 
– powiedziała nam jedna z sąsiadek 
inwestycji.

Rozmowa z mieszkańcami wokół 
budowy była utrudniona. Osoby na 
swoich podwórkach tuż przy odwier-
cie musiały do mnie krzyczeć, inaczej 
dźwięk prac ich zagłuszał.

– Ciężko tak żyć, szczególnie że 
słyszymy ten dźwięk praktycznie bez 
przerwy. Mamy do wyboru albo hałas, 
albo zamknięte okna. Latem jest to bar-
dzo uciążliwe – skomentował miesz-
kaniec Piastowa, sąsiadujący z placem 
budowy.

Problem poruszyli mieszkańcy na 
ostatniej radzie miasta. 

– Prosimy o natychmiastowe dzia-
łania mające na celu zmniejszenie 
poziomu hałasu wokół odwiertu na 
skrzyżowaniu ulic Ożarowskiej i Halle-
ra. Dotychczasowe nasze prośby i pis-
ma nie przyniosły skutku. Nie mamy 
innych możliwości działania, dlatego 
przychodzimy do Państwa. Myślimy, 
że ekrany dźwiękochłonne postawione 
tuż przy budowie mogłyby zakończyć 
problem – zwróciła się do rady miesz-
kanka miasta.

\\\   Kiedy koniec?
Hałas to nie wszystkie utrudnie-

nia, na które są narażeni mieszkańcy 
przy odwiercie. Sąsiedzi narzekają na 
podnoszący się pył, zanieczyszczenie 
powietrza i uciążliwe oświetlenie.

Zwróciliśmy się z  pytaniami nur-
tującymi mieszkańców do burmistrza 
miasta, Grzegorza Szuplewskiego.

– Inwestycja, według obecnego 
harmonogramu, zakończy się w ciągu 

3 tygodni. Będę jeszcze rozmawiał z 
wykonawcą na ten temat, co można 
zrobić doraźnie, aby ułatwić Państwu 
życie na ten czas – przekazał burmistrz. 
– Postawienie ekranów jest w kwestii 
realizatora inwestycji, a nie gminy — 
dodał.

Niestety, według naszych infor-
macji, realizacja inwestycji może się 
jeszcze przedłużyć. Nieoficjalnie do-
wiedzieliśmy się, że prace mogą trwać 
nawet przez kolejne 3 miesiące.

\\\   Co dla mieszkańców?
– Wykonawca powinien działać w 

ten sposób, aby inwestycja była możli-
wie najmniej uciążliwa dla mieszkań-
ców. Było to zapisane w warunkach 
przetargu. Jest tam również punkt o 
możliwości postawienia ekranów, o 
ile zajdzie taka potrzeba. Tym bardziej 
należy o tym pomyśleć, jeżeli faktycz-
nie prace mają się jeszcze przedłu-
żyć – powiedział nam dr inż. Bogdan 
Noga, Zastępca Dyrektora Pionu Pro-
jektowania ds. Geologii z firmy Mul-
ticonsult, która sprawuje nadzór nad  
inwestycją.

Według słów przedstawiciela fir-
my, która realizuje odwiert, prowadza-
ne są rozmowy z gminą, na temat ekra-
nów dźwiękochłonnych. Nie wiadomo 
jednak, jak zakończą się te negocjacje.

– Przyznaję, że tego nie rozumiem. 
Skoro gmina jest inwestorem budowy, 
to dlaczego nie ma możliwości, żeby 
wymóc postawienie odpowiednich 
blokad dźwiękowych. Mój szef, oso-
ba, która mi płaci za pracę, zawsze 
ma możliwość kontrolowania mnie i 
wymagania ode mnie tego, co leży w 
moich obowiązkach. Dlaczego tu jest 
inaczej? – wytłumaczył nam jeden z 
najbliższych sąsiadów odwiertu.

\\\   Przyszłość inwestycji
Wielu mieszkańców zaczyna się 

zastanawiać, czy budowa jest war-
ta uciążliwości, których przysparza. 
Trzeba zauważyć, że odwiert, który jest 
obecnie kończony, to dopiero początek 
całej inwestycji. Aby w pełni korzystać z 
wód termalnych spod miasta, potrzeb-
ne będą liczne, kolejne działania.

Po zakończeniu odwiertu będzie 
potrzebny inwestor, który wybuduje 
pełną infrastrukturę do wykorzystania 
wód termalnych. Prawdopodobnie bę-
dzie się to wiązało również z wykona-
niem drugiego odwiertu, który umoż-
liwi powrót wody do obiegu. Mówimy 
tu o inwestycji, która może kosztować 
nawet setki milionów złotych. Stąd oba-
wy, kiedy to nastąpi.

Miejmy nadzieję, że przyszłość po-
każe, że tych kilka miesięcy utrudnień 
dla sąsiadów budowy nie pójdzie na 
marne, odwiert zaś zostanie wykorzy-
stany w sposób atrakcyjny dla wszyst-
kich mieszkańców miasta.

Tekst i zdjęcie Maciek Gos

AKTUALNOŚCI/OGŁOSZENIA

OGŁOSZENIE  
Burmistrz Miasta Piastowa informuje, że w siedzibie Urzędu Miejskiego w Piastowie przy 

ul. 11 Listopada 8,  klatka A, I p., na tablicy ogłoszeń w terminach 04.07.2023 r. – 25.07.2023 r.  
i 10.07.2023 – 31.07.2023 r. zostały wywieszone wykazy nieruchomości gruntowych stanowiących 
własność Gminy Miasta Piastów przeznaczonych do oddania w dzierżawę.

Wykazy zamieszczone są również na stronie internetowej www.piastow.pl i w BIP-ie.

OGŁOSZENIE
Na podstawie art. 43 ustawy z dnia 3 października 2008 roku o udostępnianiu informacji 

o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach 
oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2023r., poz. 1094, 1113) podaje się do publicznej 
wiadomości informację o przyjęciu Uchwałą Nr 65/LXVIII/2023 Rady Gminy Żabia Wola z dnia 
28 czerwca 2023 r. Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Żabia Wola 
obejmującego fragment miejscowości Grzegorzewice.

Z treścią podjętej Uchwały, uzasadnieniem/podsumowaniem do podjętej uchwały sporządzonych 
na podstawie art. 42 pkt 2 oraz na podstawie art. 55 ust. 3 ustawy z dnia 3 października 2008  
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie 
środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (t.j. Dz. U. z 2023 r., poz. 1094, 1113) można 
zapoznać się na stronie internetowej www.bip.zabiawola.akcessnet.net oraz w siedzibie Urzędu 
Gminy w Żabiej Woli, ul. Główna 3, 96-321 Żabia Wola, w godzinach pracy urzędu.

Wójt Gminy Żabia Wola Piotr Rybka

 Żabia Wola, dn. 12.07.2023 r.

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wszczęciu postępowania w sprawie wydania decyzji o zezwoleniu  

na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11d ust. 5 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania  

i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 162) zawiadamiam, że zostało 
wszczęte postępowanie administracyjne na wniosek Wójta Gminy Michałowice w sprawie wydania 
decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej dotyczącej rozbudowy dróg gminnych:  
nr 310211W (ul. Poniatowskiego), nr 310210W (ul. Kasztanowej) i nr 310213W (ul. Borowskiego)  
w miejscowości Michałowice Wieś w gminie Michałowice w zakresie budowy ronda. 
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 6, wieś Michałowice Wieś: działki nr ew.: 172/14 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 172/9), 
172/4, 172/2, 146/2, 368/3, 65/1 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 65), 192/4, 193/3 (działka 
powstanie z podziału dz. nr ew. 193), 172/11, 172/10.
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 6, wieś Michałowice Wieś: działki nr ew.: 172/15 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 172/9), 
333, 342, 359, 368/2, 65/2 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 65), 192/4, 74, 78, 81, 193/4 (działka 
powstanie z podziału dz. nr ew. 193), 194/3, 194/4, 194/9, 194/8, 194/10, 195, 196, 197, 173/9.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy urzędu 
(poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale Architektury 
Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, parter, stanowisko 
nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę o telefoniczne (22 738 14 00, nr wewnętrzny 432) poinformowanie osoby 
prowadzącej sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie wizyty  
w celu zagwarantowania sobie możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie. 

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 162) zawiadamiam, że dnia 
26.06.2023 r. została wydana decyzja nr 13/2023 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
dotyczącej rozbudowy drogi powiatowej nr 3107W – ul. Pruszkowskiej  w zakresie rozbudowy 
skrzyżowania z drogą gminną nr 310604W – ul. Działkową, drogą gminną nr 310313W – ul. 
Jeżynową, drogą gminną nr 311601W – ul. Topolową we wsi Strzeniówka, gmina Nadarzyn, 
powiat pruszkowski na działkach nr ew.: 56/8 (56/11, 56/12), 58/3 (58/23, 58/24), 89/4 (89/6, 89/7), 
89/5 (89/8, 89/9), 89/2 (89/10, 89/11), 116 (116/1, 116/2), 81 (81/1, 81/2), 89/3 (89/12, 89/13), 56/9 
(56/13, 56/14), 56/10 (56/15, 56/16), 57 (57/1, 57/2), 58/12 (58/25, 58/26), 119/10, 90/1 (90/3, 90/4, 
90/5), 118 (118/1, 118/2), 56/6, 120/2, 119/11, 89/1, 115/1, 119/14, 121, 87, 947, 58/13 obręb 13 we wsi 
Strzeniówka, gmina Nadarzyn.
W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano numer działki przed 
podziałem,  w nawiasie numery działek po podziale, numery działek objętych liniami rozgraniczającymi 
teren (nowy przebieg drogi) zostały oznaczone pogrubioną czcionką.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 13 (Strzeniówka), gmina Nadarzyn:
działki nr ew.: 56/11 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 56/8), 58/23 (działka powstanie  z podziału 
dz. nr ew. 58/3), 89/6 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 89/4), 89/8 (działka powstanie z podziału 
dz. nr ew. 89/5), 89/10 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 89/2), 116/1 (działka powstanie  
z podziału dz. nr ew. 116), 81/1 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 81), 89/12 (działka powstanie  
z podziału dz. nr ew. 89/3), 56/13 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 56/9), 56/15 (działka powstanie 
z podziału dz. nr ew. 56/10), 57/1 (działka powstanie z podziału  dz. nr ew. 57), 58/25 (działka powstanie 
z podziału dz. nr ew. 58//12), 119/10, 90/4 (działka powstanie  z podziału dz. nr ew. 90/1), 118/1 (działka 
powstanie z podziału dz. nr ew. 118).
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 13 (Strzeniówka), gmina Nadarzyn:
działki nr ew.: 56/12 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 56/8), 58/24 (działka powstanie  z podziału 
dz. nr ew. 58/3), 89/9 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 89/5), 89/11 (działka powstanie z podziału 
dz. nr ew. 89/2), 116/2 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 116),  81/2 (działka powstanie z podziału 
dz. nr ew. 81), 89/13 (działka powstanie z podziału  dz. nr ew. 89/3), 57/2 (działka powstanie z podziału 
dz. nr ew. 57), 58/26 (działka powstanie  z podziału dz. nr ew. 58//12), 90/5 (działka powstanie z podziału 
dz. nr ew. 90/1), 56/6, 120/2, 119/11, 89/1, 115/1, 119/14, 121, 87, 947, 58/13.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie; ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00 wewn. 432) poinformować 
osobę prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym)  o planowanym terminie 
wizyty w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami  w wybranym terminie.  

Znienawidzony sąsiad

OBWIESZCZENIE STAROSTY PRUSZKOWSKIEGO
o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej

Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania 
i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U. z 2023 r. poz. 162) zawiadamiam, że dnia 
05.07.2023 r. została wydana decyzja nr 14/2023 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej 
dotyczącej rozbudowy drogi powiatowej nr 4108W ul. Piłsudskiego w ramach zadania pod 
nazwą „Rozbudowa drogi powiatowej nr 4108W, ul. Piłsudskiego na odc. od rowu RS-11/8  
do drogi powiatowej nr 1511W w obr. ew. 02 w jedn. ew. Brwinów – miasto oraz obr. ew. Kotowice 
w jedn. ew. Brwinów – obszar wiejski” na działkach nr ew.: 130/3, 131/1, 133/1 (133/5, 133/6), 133/2 
(133/7, 133/8), 195/2 (195/3, 195/4), 179 – obręb Kotowice oraz na działce nr ew. 2/1 (2/8, 2/9) – obręb 
2 w Brwinowie, gmina Brwinów.
Inwestycja obejmuje następujące działki:
Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (pas drogowy): 
obręb 9, wieś Kotowice: działki nr ew.: 130/3, 131/1, 133/5 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 
133/1), 133/7 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 133/2), 195/3 (działka powstanie z podziału dz. 
nr ew. 195/2),
obręb 2, miasto Brwinów: działki nr ew.: 2/8 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 2/1). 
Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone: 
obręb 9, wieś Kotowice: działki nr ew.: 179, 195/4 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 195/2), 
obręb 2, miasto Brwinów: działki nr ew.: 2/9 (działka powstanie z podziału dz. nr ew. 2/1). 

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z aktami sprawy w godzinach pracy 
urzędu (poniedziałek i środa 8:00-18:00, wtorek i czwartek 8:00-16:00, piątek 8:00-14:00) w Wydziale 
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie, ul. Drzymały 30, 05-800 Pruszków, sala WOM, 
parter, stanowisko nr 8 lub 9. Uprzejmie proszę telefonicznie (22 738 14 00 wewn. 432) poinformować 
osobę prowadzącą sprawę (z wyprzedzeniem co najmniej jednodniowym) o planowanym terminie 
wizyty w celu zagwarantowania możliwości zapoznania się z aktami w wybranym terminie.  
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Wójt Gminy Nadarzyn 
 informuje, że od dnia 12.07.2023 r. do dnia 02.08.2023 r. na stronie internetowej www.bip.nadarzyn.
pl oraz na tablicach ogłoszeń w siedzibie Urzędu Gminy Nadarzyn przy ul. Mszczonowskiej 24 został 
zamieszczony wykaz nieruchomości przeznaczonych do oddania w dzierżawę.

OGŁOSZENIE WÓJTA GMINY MICHAŁOWICE
Na podstawie art. 11 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977) zawiadamiam o podjęciu przez Radę Gminy Michałowice 
Uchwały Nr LIV/567/2023 z dnia 28 marca 2023 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice dla 
fragmentów miejscowości Suchy Las, Sokołów, Pęcice, Granica i Nowa Wieś. 

Granice sporządzanego Studium zostały wyznaczone na załączniku graficznym do wyżej 
wymienionej uchwały. Uchwała wraz z załącznikami dostępna jest w rejestrze uchwał Rady Gminy 
Michałowice na stronie internetowej: https://prawomiejscowe.michalowice.pl/UGM Michalowice/
document/1378/Uchwa%C5%82a-LIV_567_2023.

Dokumentacja sprawy dostępna jest do wglądu w Urzędzie Gminy Michałowice, 05-816 Michałowice 
– Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1, od wtorku do czwartku w godzinach 8:30-16:00. 

Wnioski do projektu Studium należy składać w nieprzekraczalnym terminie do 3 sierpnia  
2023 r. Zgodnie z art. 41 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku 
i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania  
na środowisko (Dz. U. z 2023 r. poz. 1094 ze zm.) wnioski złożone po tym terminie pozostaną bez 
rozpatrzenia.

Wnioski do projektu Studium można składać na piśmie, w kancelarii Urzędu Gminy Michałowice 
lub pocztą na adres 05-816 Michałowice – Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1, w formie ustnej 
do protokołu w Urzędzie Gminy Michałowice oraz za pomocą środków komunikacji elektronicznej, 
bez konieczności opatrywania ich kwalifikowanym podpisem elektronicznym: z użyciem poczty 
elektronicznej na adres e-mail: sekretariat@michałowice.pl lub na adres elektronicznej skrzynki 
podawczej Gminy Michałowice na platformie ePUAP: /4ld31qr0t1/SkrytkaESP. Zgodnie z art. 8c 
ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym we wniosku, należy 
podać imię, nazwisko albo nazwę oraz adres zamieszkania lub siedziby Wnioskodawcy. Wskazane jest 
również podanie obszaru, którego wniosek dotyczy (np. numer działki ewidencyjnej, nazwę i numer 
obrębu ewidencyjnego, nazwę ulicy, nazwę miejscowości). Stosownie do przepisów ustawy organem 
właściwym do rozparzenia złożonych wniosków jest Wójt Gminy Michałowice.  

Wójt Gminy Michałowice Małgorzata Pachecka
Informacja: 
1.  Administratorem danych osobowych podanych we wnioskach jest Wójt Gminy Michałowice z siedzibą w Urzędzie 

Gminy Michałowice, 05-816 Michałowice – Reguły, ul. Aleja Powstańców Warszawy 1. Dane są podawane tylko 
w celu składania wniosków do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Michałowice dla 
obszaru zbiornika retencyjnego położonego w rejonie skrzyżowania ulic Komorowskiej i Dzikiej na terenie obrębu 
ewidencyjnego Pęcice Małe.

2.  Podstawę prawną przedstawiania podanych danych stanowi art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r.  
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977). Dane osobowe będą przetwarzane  
w ramach sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi w ramach sprawowania władzy publicznej 
powierzonej administratorowi, z zachowaniem przepisów Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 
(UE) 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony danych osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 
danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne 
rozporządzenie o ochronie danych RODO).

3.  W przetwarzaniu danych osobowych stosuje się przepisy art. 8a ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu  
i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2023 r. poz. 977).

4.  Szczegółowe informacje dotyczące przetwarzania i ochrony danych osobowych podane są w Polityce Prywatności 
dostępnej w siedzibie i na stronie www Administratora: www.bip.michalowice.pl/obywatelwurzedzie/ochrona-
danych-osobowych.

Reguły, 12 lipca 2023 r.

 DAM PRACĘ 

Bunge Polska – zakład produkcyjny Kar-
czew (producent Oleju Kujawskiego, 
Masła Roślinnego, Masmix) poszukuje: 
Mechaników Oferujemy: wynagrodze-
nie zależne od doświadczenia, premia 
roczna, prywatna opieka medyczna  
i stomatologiczna, dofinansowanie posił-
ków, umowa o pracę. Praca 3 zmianowa 
(weekendy wolne). Osoby zainteresowa-
ne zachęcam do przesłania CV na adres: 
weronika.zdanowicz@bunge.com; wię-
cej informacji tel.: 573988217 

OCHRONA KONSTANCIN JEZIORNA.  
Poszukujemy osób z orzeczeniem  
o niepełnosprawności do pracy.  
Nie wymagamy doświadczenia.  
TEL. 882 825 886 

Firma Serta Polska z Piaseczna zatrudni 
ślusarza, 604220442 

Piekarnia Łazy k. Magdalenki zatrudni 
piekarza tel. 506 59 55 55    

zatrudnimy krawcową/szwaczkę, 
praca w Piasecznie, ul. Puławska 34, 
509201756 

Warsztat samochodowy 
w Sobienie-Jeziory poszukuje  
pomocnika lakiernika i blacharza.  
Warunki do uzgodnienia  
tel. 535984334

Zatrudnię lakiernika dorywczo,  
może być emeryt tel. 605 544 943 

KUPIĘ

Kupię ciągniki rolnicze,  
stare motocykle wsk, simson, fiat 125p 
itp. Tel 721-029-688 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
504 017 418

SPRZEDAM  
Miód spadziowy i wielokwiatowy  
z własnej pasieki, Zalesie Górne 
/Chynów 501 51 66 52   

USŁUGI  
Hydraulik - złota rączka tel. 733 159 220

Wycinka drzew tel. 505 591 721             

skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111, www.globalmetal.pl

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew. 
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

Wycinka drzew, usługi podnośnikiem 
koszowym, usługi minikoparką,  
porządkowanie terenów  
tel: 537 537 450, 537 537 650 

Złota rączka, mycie i malowanie  
elewacji i dachów, 571207247 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z.  

TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

Wycinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres  
Tel. 694 910 163

Kominiarz tel. 500 214 632 

Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej 
508 65 20 30 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

Hydroizolacje bitumiczne, dachy, tarasy 
tel.791 549 007 

Wycinka drzew, pielęgnacja zieleni.  
Tel. 507 024 333 

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

GLAZURA, GRES, REMONTY  
601 219 482

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997 

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

Ocieplenia Budynków 795 96 96 96 

Elektryk tel. 666 890 886 

TYNKI GIPSOWE i TRADYCYJNE  
604415352 

Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721        

Przeprowadzki tel. 505 591 721                       

Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721           

MINI MAGAZYNY SAMOOBSŁUGOWE 
24/7 CENTRUM PIASECZNA  
TEL.502 965 591 

Krycie dachów, tel. 511 928 895 

Papa termozgrzewalna, tel. 503 540 456

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907 

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

AUTO-MOTO KUPIĘ

KUPIĘ STARY MOTOCYKL. Sprawny, 
zepsuty, do remontu, w częściach. 
 Tel 578 895 990

Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300

Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

AUTO SKUP-KASACJA  
zaświadczenie legalnie 515 514 100 

Skup aut 2010-2023r. 505 530 300

SKUP AUT NA KASACJĘ 508206738  

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię działkę -budowlaną, usługową, 
rolną, siedlisko do 20 km od Piaseczna. 
Tel. 797 231 465 

KUPIĘ ZA GOTÓWKĘ KAŻDĄ  
NIERUCHOMOŚĆ Z PROBLEMEM 
PRAWNYM, ZADŁUŻONĄ,  
UDZIAŁY W NIERUCHOMOŚCIACH.  
TEL: 786-805-828    

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

Sprzedam 4,30 ha na granicy gminy 
Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

Działki rekreacyjne leśne, Prażmów,  
tel. 602 770 361

Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361    

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

MELD/OŚW-okzj/PESL 573679623

400/os/2:ka,650/os/1:ka+Liczn 
502222555

NAUKA 

Matematyka, 664 438 144 

ZDROWIE 

Protezy zębowe naprawa  
Tel. 502 031 221
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Akademia Tenisowa Tenis 
Kozerki koło Grodziska 
Mazowieckiego otworzyła 
obiekt o powierzchni  
4500 m kw., w którym 
znajdują się m.in. cztery 
kryte korty twarde, zaplecze 
szatniowo-sanitarne, 
restauracja sportowa  
i kawiarnia, a wkrótce 
uruchomiona zostanie także 
trzystumetrowa siłownia 
oraz trzy klatki do squasha. 
Głównym pomysłodawcą  
i realizatorem tej inwestycji  
o wartości ponad 32 mln zł 
jest Jarosław Lewandowski.  

Obecnie akademia dysponuje 23 
kortami: siedmioma ceglanymi i 

piętnastoma twardymi, posiadającymi 
nawierzchnię Laykold, czyli dokładnie 
taką jak ta, znana z turniejów US Open, 
czy Miami Open. 

Jak zapewnia Jarosław Lewan-
dowski na tym nie koniec, ponieważ 
celem projektu jest stworzenie kom-
pleksowego ośrodka, który stanie 
się kolebką polskiego tenisa i gwa-
rantem sukcesu kolejnych pokoleń  
zawodników.

Ośrodek powstał w 2017 roku i w 
tym momencie kształci 250 młodych 
tenisistów w wieku od 5. do 19. roku 
życia. Jest najszybciej rozwijającą się 
akademią tenisową w Europie – zarów-
no pod względem osiąganych wyników 
sportowych, jak i powstającej infra-
struktury. Obecnie wiele pomieszczeń 
w tym kompleksie wręcz pachnie świe-
żością. W ostatnich dniach czerwca na 
kortach ceglanych rozgrywane były 
Mistrzostwa Polski do lat 12.

Akademia Tenisowa Tenis Kozerki 
pełni także funkcję Centrum Szkolenio-
wego Polskiego Związku Tenisowego. 
To tutaj odbywać się będą zgrupowa-

nia kadry we wszystkich kategoriach 
wiekowych. Organizowane są również 
najważniejsze turnieje krajowe, semi-
naria, szkolenia i turnieje międzyna-
rodowe (Tennis Europe, ITF Juniors, 
WTA i ATP). Kompleksowość obiektu 
sprawia, że chętnie korzystają z niego 

zawodnicy objęci wsparciem PZT – 
przyjeżdżają tutaj na pobyty kilku lub 
kilkunastodniowe wraz ze swoją ekipą, 
ponieważ mają wszystko, co potrzeba 
w jednym miejscu.

– Nad prawidłowym rozwojem 
graczy czuwa kadra trenerska skła-
dająca się z pionu tenisowego i moto-
rycznego, a także fizjoterapeuci, psy-
chologowie czy dietetycy. Łącznie jest 
to ponad 20 osób – zaznacza Jarosław 
Lewandowski. – Dla całego zespołu 
ogromną satysfakcją jest to, że rozbu-
dowa ośrodka idzie w parze z sukcesa-
mi naszych zawodników – podkreśla.

Ubiegły rok był dla Akademii re-
kordowy. Jej podopieczni zamknęli 
2022 rok z aż 72 zwycięstwami w 
turniejach międzynarodowych w róż-
nych kategoriach wiekowych, co jest 
ewenementem na skalę europejską. 
Wśród zawodników przygotowują-
cych się do występów w Kozerkach 
wymienić można, chociażby Łukasza 
Kubota, Kamila Majchrzaka, Magdale-
nę Fręch, Darię Górską, Maksa Kaśni-
kowskiego, czy Jana Zielińskiego, który 
ostatnio przebojem wdarł się do pierw-
szej dziesiątki najlepszych deblistów  
na świecie.

– Jeszcze kilka lat temu mogliśmy 
tylko marzyć o tego typu ośrodkach 
w Polsce. Do występów musieliśmy 
przygotowywać się za granicą – za-

uważa Łukasz Kubot, jeden z najbar-
dziej utytułowanych polskich tenisi-
stów. – Ośrodek w Kozerkach stwarza 
możliwości treningu na najwyższym 
poziomie. Staje się również wizytówką 
Polski za granicą, bowiem przyciąga 
kluby tenisowe z całej Europy, a orga-
nizowane tu turnieje cieszą się między-
narodową renomą. Jestem pewien, że 
mając taki obiekt w Polsce, możemy 
śmiało myśleć o przyszłości kolejnych 
pokoleń tenisistów – podsumowuje  
Kubot.

Akademia w Kozerkach jest wy-
jątkowa również pod tym względem, 
że nie zamyka się tylko na profesjonal-
nych zawodników, a z obiektu mogą 

skorzystać wszyscy amatorzy sportu i 
aktywnego spędzania wolnego czasu. 

– Pragnę wyrazić zadowolenie, że 
Kozerki stają się tenisową stolicą Pol-
ski. To piękne nawiązanie do bogatych 
tradycji tenisa w naszym mieście oraz 
szansa na rozwój tenisa amatorskiego 
i zawodowego – powiedział wicebur-
mistrz Grodziska Mazowieckiego To-
masz Krupski.

Obecnie kompleks w Kozerkach 
odwiedza średnio ok. 120 tys. osób 
rocznie. Po zakończeniu całości inwe-
stycji liczba ta wzrośnie do ok. 250-300 
tys. osób.

Tekst i zdjęcia 
Sławomir Sadowski

„Biały sport” rozwija się w Kozerkach

Korty tenisowe w Kozerkach

W ostatnich dniach 
czerwca na kortach 

ceglanych rozgrywane 
były Mistrzostwa Polski 

do lat 12


